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ĠZMĠR BÜYÜKġEHĠR BELEDĠYESĠ 

2023 YILI ġUBAT AYI TOPLANTISI II. BĠRLEġĠMĠ 

MECLĠS GÜNDEMĠNE ĠLĠġKĠN TOPLANTI TUTANAĞI 

 

    1. BÖLÜM 

MECLĠS GÜNDEMĠ  

 

 

Gündem No   : 97509404-301.03-2/2                                             Toplantı Tarihi   : 14/02/2023  

Toplantı Yeri : Ġzmir Kültürpark Fuar Alanı 4 No‟lu Hol                          Toplantı Saati    : 18.00             

                          Konak/ĠZMĠR 

                          (Ġzmir BüyükĢehir Belediyesi Meclis Toplantı Salonu) 

 

 I. BAġKAN TARAFINDAN MECLĠSĠN AÇILIġI 

 

 II. BAġKANLIK MAKAMINCA GÜNDEME EKLENEN ÖNERGELERĠN GÖRÜġÜLMESĠ 

 1. Ġtalya'nın Floransa Kentinde her yıl düzenlenen TourismA Kültür Turizmi ve Arkeoloji Fuarı 24-26 

Mart 2023 tarihleri arasında gerçekleĢtirilecek olup; söz konusu fuarda kurulacak olan stant ile tüm 

katılımcılara Ģehrimizin tanıtılması aynı zamanda farklı turizm türlerinde faaliyet gösteren 

yatırımcılarının davet edilmesi planlanmakta, bu nedenle bahse konu çalıĢmaları gerçekleĢtirmek ve 

ikili görüĢmelerde bulunmak üzere, DıĢ ĠliĢkiler ve Turizm Dairesi BaĢkanlığına bağlı Turizm ġube 

Müdürlüğünde görevli SözleĢmeli Personel Simge CANBEK'in görevlendirilmesi, 23-27 Mart 2023 

tarihlerinde görevli-izinli sayılması, görev (gri) pasaportu sağlanması, 6245 sayılı Harcırah Kanunu 

kapsamında ulaĢım (havayolu), konaklama, Ģehir vergisi, Ģehir içi ulaĢım, harcırah, yurtdıĢı çıkıĢ harcı 

ve diğer yasal giderlerin Turizm ġube Müdürlüğü Bütçesi YurtdıĢı Geçici Görev Yolluğu harcama 

kaleminden karĢılanması hususlarının görüĢülmesi. (DıĢ ĠliĢkiler ve Turizm Dai.BĢk.E.1206277) 

 

 2. Almanya'nın Berlin kentinde her yıl düzenlenen ITB Berlin Uluslararası Turizm Fuarı 07-09 Mart 

2023 tarihleri arasında gerçekleĢtirilecek olup; söz konusu Fuarda kurulacak olan stant ile tüm 

katılımcılara Ģehrimizin tanıtılması aynı zamanda farklı turizm türlerinde faaliyet gösteren 

yatırımcıların davet edilmesi planlanmakta, söz konusu çalıĢmaları gerçekleĢtirmek ve ikili 

görüĢmelerde bulunmak üzere; DıĢ ĠliĢkiler ve Turizm Dairesi BaĢkanlığına bağlı Turizm ġube Müdür 

V. Melih KAYACIK ve Turizm ġube Müdürlüğünde görevli Veri Hazırlama ve Kontrol ĠĢletmeni Burcu 

GEZGĠN'in görevlendirilmeleri, 06-10 Mart 2023 tarihleri arasında görevli-izinli sayılmaları, 6245 

sayılı Harcırah Kanunu kapsamında ulaĢım (havayolu), konaklama, Ģehir vergisi, Ģehir içi ulaĢım, 

harcırah, yurtdıĢı çıkıĢ harcı ve diğer yasal giderlerin Turizm ġube Müdürlüğü Bütçesi YurtdıĢı Geçici 

Görev Yolluğu harcama kaleminden karĢılanması hususlarının görüĢülmesi. (DıĢ ĠliĢkiler ve Turizm 

Dai.BĢk.E.1206427) 

 

 3. Belediye ve Bağlı KuruluĢları ile Mahalli Ġdare Birlikleri Norm Kadro Ġlke ve Standartlarına Dair 

Yönetmeliğin 10. ve 11. maddeleri gereğince düzenlenen ve söz konusu Yönetmeliğin ekinde yer alan 

Ek-5 Belediye ve Bağlı KuruluĢları ile Mahalli Ġdare Birlikleri Kadro Cetvellerinden (II) ve (III) sayılı 

Dolu-BoĢ Kadro DeğiĢikliklerine iliĢkin Cetvellerde belirtilen kadroların iptal ve ihdası için önerge 

ekindeki evrakların incelenerek karar verilmesi hususunun görüĢülmesi. (Ġnsan Kaynakları ve Eğit. 

Dai.BĢk.E.1207780) 

 

 4. Ġzmir BüyükĢehir Belediye BaĢkanlığı ile Turgut Pura Vakfı arasında hazırlanan Protokol 

Meclisimizin 14/06/2021 tarihli ve 05.670 sayılı Kararı ile onaylanmıĢ olup, onaylanan Protokolde yer 

alan madde 5, madde 8, madde 9, madde 10, madde 11 ve madde 12'de belirtilen iĢlerin tamamlanması 

için Protokolün 31/12/2023 tarihine kadar uzatılmasına yönelik yeniden hazırlanan ve önerge ekinde yer 

alan Protokolün görüĢülmesi. (Kültür ve Sanat Dai.BĢk.E.1208050) 
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 5. Bornova Belediye Meclisinin; Fen ĠĢleri Müdürlüğünün Ekonomik ĠĢler ve Hizmetler Fonksiyonu 

altında (bağlı) Bornova Belediyesi Ġktisadi ĠĢletmesinin faaliyet konusu olan Asfalt SatıĢına iliĢkin                  

2023 Mali Yılı Ücret Tarifesinin önergede yer alan tabloda belirtildiği Ģekilde uygulanmasına yönelik, 

03/01/2023 tarihli ve 9 sayılı Kararının görüĢülmesi. (Yazı ĠĢleri ve Kar. Dai.BĢk.E.1208747) 

 

 6. Bayraklı ilçesi, Bayraklı, Çiçek ve Tepekule Mahallelerinin bir kısmını içeren yaklaĢık 30 ha.'lık 

alanda Ġzmir 1 Numaralı Kültür Varlıklarını Koruma Bölge Kurulunun 24/08/2021 tarihli ve 12605 

sayılı Kararı doğrultusunda hazırlanan, Bayraklı Höyüğü (Symrna) 1/25000 ölçekli Çevre Düzeni Planı 

DeğiĢikliği ve Plan Raporu. (Ġmar ve ġehircilik Dai.BĢk.E.1209532) 

 

 7. Bornova ilçesi, Kazım Dirik, Karacaoğlan, YeĢilova Mahallelerinin bir kısmını kapsayan yaklaĢık 

23.8 hektarlık alana iliĢkin 1/5000 ölçekli Nazım Ġmar Planı Revizyonu ve Ġlavesi önerisi. (Ġmar ve 

ġehircilik Dai.BĢk.E.1207585) 

 

 8. Ġzmir 1 numaralı Kültür ve Tabiat Varlıklarını Koruma Kurulunun 24/08/2021 tarihli ve 12605 sayılı 

Kararı ile sınırları güncellenip sayısallaĢtırılarak tescillenen 1. ve 3. Derece Arkeolojik Sit Alanı 

sınırları içerisinde sit derece ve değiĢikliğine yönelik hazırlanan 1/5000 ölçekli Bayraklı Höyüğü 

(Symrna) Koruma Amaçlı Nazım Ġmar Planı DeğiĢikliği önerisinin 2863 sayılı Kültür ve Tabiat 

Varlıklarını Koruma Kanunu doğrultusunda iĢlem yapılmak üzere karara bağlanması hususunun 

görüĢülmesi. (Ġmar ve ġehircilik Dai.BĢk.E.1209564) 

 

 9. Çiğli ilçesi, AtaĢehir, Yenimahalle ve Küçükçiğli Mahallelerinin bir kısmını kapsayan, 1/5000 ölçekli 

Büyükçiğli Ova Kesimi Nazım Ġmar Planı Revizyonu önerisi. (Ġmar ve ġehircilik Dai.BĢk.E.1206046) 

 

 10. Çiğli ilçe sınırları içinde yer alan „Köyiçi ve Yakakent Mahalleleri 1/5000 ölçekli Nazım Ġmar Planı 

Revizyonu' önerisi. (Ġmar ve ġehircilik Dai.BĢk.E.1206200) 

 

 11. Çiğli Belediye Meclisinin 04/03/2022 tarihli ve 27 sayılı Kararı ile uygun görülen; Çiğli ilçe sınırları 

içinde yer alan Köyiçi ve Yakakent Mahalleleri 1/1000 ölçekli Uygulama Ġmar Planı Revizyonu önerisi. 

(Ġmar ve ġehircilik Dai.BĢk.E.1206498) 

 

 12. Çiğli Belediye Meclisinin 04/03/2022 tarihli ve 29 sayılı Kararı ile uygun görülen; AtaĢehir, 

Yenimahalle ve Küçükçiğli Mahallelerinin bir kısmını kapsayan yaklaĢık 330 ha'lık alanda hazırlanan, 

1/1000 ölçekli Büyükçiğli Ova Kesimi Uygulama Ġmar Planı Revizyonu önerisi. (Ġmar ve ġehircilik 

Dai.BĢk.E.1206053) 

 

 13. Bornova ilçesi, Kazım Dirik, YeĢilova ve Karacaoğlan Mahalleleri sınırlarında kalan, güneyde 

Manda Çayı, kuzeyde 364/1 Sokak ve 364/11 Sokak, batıda 364 Sokak ve doğuda Çevre Yolu ile sınırlı 

bölgeye yönelik 1/1000 ölçekli Uygulama Ġmar Planı Revizyonu önerisi. (Ġmar ve ġehircilik 

Dai.BĢk.E.1207596) 

 

 14. Ġzmir 1 numaralı Kültür ve Tabiat Varlıklarını Koruma Kurulunun 24/08/2021 tarihli ve 12605 sayılı 

Kararı ile sınırları güncellenip sayısallaĢtırılarak tescillenen 1. ve 3. Derece Arkeolojik Sit Alanı 

sınırları içerisinde sit derece ve değiĢikliğine yönelik hazırlanan 1/1000 ölçekli Bayraklı Höyüğü 

(Symrna) Koruma Amaçlı Uygulama Ġmar Planı DeğiĢikliği önerisinin 2863 sayılı Kültür ve Tabiat 

Varlıklarını Koruma Kanunu doğrultusunda iĢlem yapılmak üzere karara bağlanması hususunun 

görüĢülmesi. (Ġmar ve ġehircilik Dai.BĢk.E.1209575) 
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 III. BĠRĠNCĠ BĠRLEġĠMDE GÜNDEMDE BIRAKILAN KOMĠSYON RAPORUNUN 

GÖRÜġÜLMESĠ 

 1. Karabağlar ilçesi, Uzundere Mahallesi Kentsel DönüĢüm ve GeliĢim Alanında IV. Etap olarak 

belirlenen 11189 ada 11 parsel, 11190 ada 6 parsel, 11193 ada 10 parsel, 11194 ada 11 parsel ve 11195 

ada 10 parseldeki mevcut yapılarda "6306 sayılı Afet Riski Altındaki Alanların DönüĢtürülmesi 

Hakkında Kanun" kapsamında yaptırdığımız "riskli yapı tespiti" doğrultusunda ihaleye hazır olan IV. 

Etapta olası depremlere karĢı inĢaat yapım iĢi hızlandırıp tamamlayarak hak sahiplerine yeni konut / 

ticari bağımsız birimlerin teslimini hızlandırmak için Ġzmir BüyükĢehir Belediyesi BaĢkanlığı ile 

ĠZBETON A.ġ arasında imzalanmak üzere hazırlanan ve önerge ekinde yer alan Protokol ve eki olan 

Özel Teknik ġartnamenin oyçokluğu ile uygun bulunduğuna iliĢkin Plan ve Bütçe – Hukuk – Kentsel 

DönüĢüm – Deprem ve Afet Komisyonları Raporu. (Kentsel DönüĢüm Dai.BĢk.E.1158644) 

 

 IV.  BAġKANLIK MAKAMINCA GÜNDEME EKLENEN KOMĠSYON RAPORLARININ 

GÖRÜġÜLMESĠ 

 1. Üsteğmen Murat YILDIZ gitmiĢ olduğu Ġsaf Komutanlığı emrinde Afganistan-Kabil‟de görevi 

esnasında 16 Mart 2012 tarihinde Ģehit olmuĢ olup; Gaziemir ilçesi, Atıf Bey Mahallesi, Etiler 

Caddesine ġehit Üsteğmen Murat YILDIZ‟ın isminin verilmesine yönelik Yazılı Önergenin oyçokluğu 

ile uygun bulunmadığına iliĢkin Hukuk Komisyonu Raporu. (BüyükĢehir Belediyesi Meclis Üyesi 

Salahattin ġAHĠN. E.1151281) 

 

 2.  Belediye Meclisimizin 15/12/2021 tarihli ve 05.1447 sayılı Kararının iptal edilerek, Belediyemiz 

yetki ve sorumluluğunda bulunan meydan, bulvar, cadde, park, spor alanı vb. yerler ile Belediyemiz 

adına tescilli taĢınmazlar üzerinde Belediyemiz ATM Yer Tespit Komisyonu tarafından belirlenecek 

olan yerlerde reklam uygulamalı ATM kabinlerinin yaptırılması ve 10 (on) yıl süre ile iĢletilmesi iĢinin 

2886 sayılı Devlet Ġhale Kanunu hükümleri kapsamında ihale edilmesi hususlarının; Plan ve Bütçe 

Komisyonunca oybirliği ile uygun bulunduğuna, Hukuk Komisyonunca oyçokluğu ile uygun 

bulunduğuna iliĢkin MüĢterek Rapor. (Emlak Yön.Dai.BĢk.E.1159294) 

 

 3. Belediyemizin iĢtiraki olan ĠZTARIM A.ġ'nin 03/02/2023 tarihli Olağanüstü Genel Kurul 

Toplantısında alınan karar doğrultusunda, BüyükĢehir Belediyemizin ĠZTARIM A.ġ içerisindeki 

sermaye payının korunabilmesi için, payına düĢen (%96,7878'ine tekabül eden) 96.787.817,06-TL'lik 

rüçhan hakkının kullanılarak sermaye artıĢına iĢtirak edilmesi hususunun oyçokluğu ile uygun 

bulunduğuna iliĢkin Plan ve Bütçe – ġirketler Komisyonları Raporu. (Destek Hizmetleri 

Dai.BĢk.E.1206059) 

 

 4. Ġzmir 1 Numaralı Kültür Varlıklarını Koruma Bölge Kurulunun Kararı ile "1. Derece Arkeolojik Sit 

Alanı"ndan çıkartılarak "3.Derece Arkeolojik Sit Alanı" olarak tescil edilen; Urla ilçesi, Ġskele 

Mahallesi, 4392, 4393, 4396, 4397, 4398, 4399, 4400, 4401, 4402, 4403, 4404, 4405, 4406, 4407, 4384, 

4385, 4386, 4387 adaların "Kentsel GeliĢme Alanı" olarak belirlenmesine yönelik hazırlanan, Belediye 

Meclisimizin 14/10/2022 tarihli ve 05.1224 sayılı Kararı ile uygun görülerek onanan 18/11/2022–

19/12/2022 tarihleri arasında askıya çıkarılan; 1/25000 ölçekli Ġzmir BüyükĢehir Bütünü Çevre Düzeni 

Planı DeğiĢikliğine ġehir Plancıları Odası Ġzmir ġubesi tarafından askı süresi içerisinde yapılan itirazın; 

Adalet ve Kalkınma Partisi Mensubu Ġmar ve Bayındırlık Komisyonu Üyelerinin muhalefet Ģerhine 

karĢılık oyçokluğu ile uygun bulunmadığına iliĢkin Ġmar ve Bayındırlık Komisyonu Raporu. (Ġmar ve 

ġehircilik Dai.BĢk.E.1123600) 

 

 5. Ġzmir 1 Numaralı Kültür Varlıklarını Koruma Bölge Kurulunun Kararı ile "1. Derece Arkeolojik Sit 

Alanı"ndan çıkartılarak "3. Derece Arkeolojik Sit Alanı" olarak tescil edilen; Urla ilçesi, Ġskele 

Mahallesi, 4392, 4393, 4396, 4397, 4398, 4399, 4400, 4401, 4402, 4403, 4404, 4405, 4406, 4407, 4384, 

4385, 4386, 4387 adaların "Kentsel GeliĢme Alanı" olarak belirlenmesine yönelik hazırlanan, Belediye 

Meclisimizin 14/10/2022 tarihli ve 05.1224 sayılı Kararı ile uygun görülerek onanan 18/11/2022–

19/12/2022 tarihleri arasında askıya çıkarılan; 1/25000 ölçekli Ġzmir BüyükĢehir Bütünü Çevre Düzeni 

Planı DeğiĢikliğine Mimarlar Odası Ġzmir ġubesi tarafından askı süresi içerisinde yapılan itirazın; 
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Adalet ve Kalkınma Partisi Mensubu Ġmar ve Bayındırlık Komisyonu Üyelerinin muhalefet Ģerhine 

karĢılık oyçokluğu ile uygun bulunmadığına iliĢkin Ġmar ve Bayındırlık Komisyonu Raporu. (Ġmar ve 

ġehircilik Dai.BĢk.E.1123631) 

 

 6. Ġzmir‟de yaĢayan Engelli VatandaĢlarımızın yaĢamakta oldukları sorunları asgari düzeye indirmek, 

onların yaĢamlarına katkı sunmak için önergede yer alan hususların yerine getirilmesi ve konuyla ilgili 

çalıĢma yapılmasına yönelik Yazılı Önergenin “Konunun daha kapsamlı değerlendirilmesi için 

Gündemde bırakılmasının” oybirliği ile uygun bulunduğuna iliĢkin Engelsiz Ġzmir – Sosyal Hizmetler 

– Kent Konseyi Komisyonları Raporu. (BüyükĢehir Belediye Meclis Üyesi Nezih ÖZUYAR 

E.1049736) 

 

 7. Belediyemiz Kadın Sığınma Evinde kalmakta olan kadınlar ve çocuklarına harçlık verilebilmesi 

amacıyla önerge ekinde yer alan 2023 yılı Harçlık Miktarının, 01 Ocak 2023 baĢlangıç tarihi olarak 

kabul edilerek onaylanmasının oybirliği ile uygun bulunduğuna iliĢkin Plan ve Bütçe – Sosyal 

Hizmetler – Aile ve Çocuk – Toplumsal Cinsiyet EĢitliği – Göç ve Uyum Komisyonları Raporu. (Sosyal 

Projeler Dai.BĢk.E.1141737) 

 

 8. Karabağlar ilçesi, Peker, Ġhsan Alyanak ve Abdi Ġpekçi Mahallelerini kapsayan, batıda ve güneyde 

Karabağlar ilçesi 540 ha'lık 1-A no'lu Riskli Alan sınırı, doğuda Sırrı Atalay Caddesi, kuzeyde 4240 ve 

4951 Sokak ile sınırlanan yaklaĢık 113 ha'lık alanda hazırlanan, 1/5000 ölçekli Nazım Ġmar Planı 

önerisinin “3.ve 4 uygulama alan sınırları içerisinde kalan imar adalarının yasal zayiat oranını 

aşmayacak şekilde düzenlenmesi koşuluyla” değiĢiklikle oybirliği ile uygun bulunduğuna iliĢkin 

Ġmar ve Bayındırlık Komisyonu Raporu. (Ġmar ve ġehircilik Dai.BĢk.E.1096639) 

 

 9. Karabağlar ilçesi, Ali Fuat Cebesoy Mahallesi sınırları içerisinde yer alan 3589 ada, 1191 ve 1065 

parsellerin jeolojik-jeoteknik etüt raporları doğrultusunda „Yapı Yasaklı Alan' ve „Ağaçlandırılacak 

Alan'dan çıkarılmasına yönelik, 1/5000 ölçekli Nazım Ġmar Planı DeğiĢikliği önerisinin oybirliği ile 

uygun bulunduğuna iliĢkin Ġmar ve Bayındırlık Komisyonu Raporu. (Ġmar ve ġehircilik 

Dai.BĢk.E.1095967) 

 

 10. Ġzmir 1 Numaralı Kültür Varlıklarını Koruma Bölge Kurulunun Kararı doğrultusunda değiĢiklik 

yapılarak tarafımıza iletilen Seferihisar ilçesi, Sığacık ve Batı Akarca Planlama Bölgesi, 1. Derece ve                       

3. Derece Arkeolojik Sit Alanlarına iliĢkin 1/5000 ölçekli Koruma Amaçlı Nazım Ġmar Planı Revizyonu 

ve Ġlavesi Plan DeğiĢikliği önerisinin oybirliği ile uygun bulunduğuna iliĢkin Ġmar ve Bayındırlık 

Komisyonu Raporu. (Ġmar ve ġehircilik Dai.BĢk.E.1204378) 

 

 11. Karabağlar Belediye Meclisinin 01/11/2022 tarihli ve 123 sayılı Kararı ile uygun görülen;  Peker, 

Ġhsan Alyanak ve Abdi Ġpekçi Mahallelerini kapsayan, batıda ve güneyde Karabağlar ilçesi 540 ha'lık 1-

A no'lu Riskli Alan sınırı, doğuda Sırrı Atalay Caddesi, kuzeyde 4240 ve 4951 Sokak ile sınırlanan 

yaklaĢık 113 ha'lık alanda hazırlanan, 1/1000 ölçekli 3.Etap Peker, Ġhsan Alyanak ve Abdi Ġpekçi 

Mahalleleri Uygulama Ġmar Planı önerisinin değiĢiklikle oybirliği ile uygun bulunduğuna iliĢkin 

Ġmar ve Bayındırlık Komisyonu Raporu. (Ġmar ve ġehircilik Dai.BĢk.E.1096601) 

 

 12. Karabağlar Belediye Meclisinin 05/10/2022 tarihli ve 109 sayılı Kararı ile uygun görülen; Ali Fuat 

Cebesoy Mahallesi sınırları içerisinde yer alan 3589 ada, 1191 ve 1065 parsellerin jeolojik-jeoteknik 

etüt raporları doğrultusunda „Yapı Yasaklı Alan' ve „Ağaçlandırılacak Alan'dan çıkarılmasına yönelik, 

1/1000 ölçekli Uygulama Ġmar Planı DeğiĢikliği önerisinin oybirliği ile uygun bulunduğuna iliĢkin 

Ġmar ve Bayındırlık Komisyonu Raporu. (Ġmar ve ġehircilik Dai.BĢk.E.1095976) 

 

 13. Konak Belediye Meclisinin 03/06/2022 tarihli ve 127 sayılı Kararı ile uygun görülen; Umurbey 

Mahallesi, tescilli 7818 ada, 1 parselin güneyinde 45.000 m²'lik alanın TAKS:0.60, KAKS:2.50, 

Yençok:60.00 m yapılaĢma koĢullu Resmi Kurum Alanı (Ġl Emniyet Müdürlüğü) olarak belirlenmesine 

iliĢkin hazırlanan, 1/1000 ölçekli Uygulama Ġmar Planı DeğiĢikliği, Belediye Meclisimizin 12/08/2022 

tarihli ve 05.949 sayılı Kararı ile uygun bulunarak, 2863 sayılı Kültür ve Tabiat Varlıklarını Koruma 
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Kanunu kapsamında değerlendirilmesi amacıyla Ġzmir I Numaralı Kültür Varlıklarını Koruma Bölge 

Kuruluna iletilmiĢ olup, Kurulun kararıyla uygun bulunmuĢ ve Ġzmir I Numaralı Tabiat Varlıklarını 

Koruma Bölge Komisyonunun Kararı ile alanda yer tespit edilen anıt ağaçlar ve koruma alanlarının 

1/1000 ölçekli Uygulama Ġmar Planı DeğiĢikliğine iĢlenmesine iliĢkin, 1/1000 ölçekli Uygulama Ġmar 

Planı DeğiĢikliğinin oybirliği ile uygun bulunduğuna iliĢkin Ġmar ve Bayındırlık Komisyonu Raporu. 

(Ġmar ve ġehircilik Dai.BĢk.E.1203575) 

 

 14. Kiraz Belediye Meclisinin 05/08/2022 tarihli ve 82 sayılı Kararı ile uygun görülen; Yenimahalle'de 

yer alan KeleĢ Çayının bir kısmının "Millet Bahçesi" belirlenmesine yönelik, 1/1000 ölçekli Uygulama 

Ġmar Planı DeğiĢikliği önerisinin oybirliği ile uygun bulunduğuna iliĢkin Ġmar ve Bayındırlık – Çevre 

ve Sağlık – Ġklim DeğiĢikliği ve Uyum – Kent Konseyi Komisyonları Raporu. (Ġmar ve ġehircilik 

Dai.BĢk.E.1098263) 

 

 15. Seferihisar Belediye Meclisinin 07/02/2023 tarihli ve 29 sayılı Kararı ile uygun görülerek Koruma 

Bölge Kurulu Kararı doğrultusunda yeniden hazırlanan Sığacık ve Batı Akarca Planlama Bölgesi                       

1. Derece ve 3. Derece Arkeolojik Sit Alanlarına ĠliĢkin, 1. Etap 1/1000 ölçekli Koruma Amaçlı 

Uygulama Ġmar Planı Revizyonu ve Ġlavesinin; 2863 sayılı Kültür ve Tabiat Varlıklarını Koruma 

Kanunu doğrultusunda Koruma Bölge Kuruluna iletilmek üzere oybirliği ile uygun bulunduğuna 

iliĢkin Ġmar ve Bayındırlık Komisyonu Raporu. (Ġmar ve ġehircilik Dai.BĢk.E.1204392) 

 

 16. ÇeĢme ilçesi, Germiyan Mahallesi, 231 ada, 20 parselde kayıtlı taĢınmazı kapsayan alanda Belediye 

Hizmet Alanı (Mezbaha ve Atıksu Arıtma Tesisi) yapılması amacıyla ÇeĢme Belediye BaĢkanlığı 

tarafından hazırlanan 1/5000 ölçekli Nazım Ġmar Planı önerisi ile ÇeĢme Belediye Meclisinin 

01/11/2022 tarihli ve 13-152 sayılı Kararı ile uygun görülen; Germiyan Mahallesi, 231 ada, 20 parselde 

kayıtlı taĢınmazı kapsayan alanda Belediye Hizmet Alanı (Mezbaha ve Atıksu Arıtma Tesisi) yapılması 

amacıyla hazırlanan, 1/1000 ölçekli Uygulama Ġmar Planı önerisinin oybirliği ile uygun 

bulunmadığına iliĢkin Ġmar ve Bayındırlık Komisyonu Raporu. (Ġmar ve ġehircilik 

Dai.BĢk.E.1154527) 

 

 17. Konak Belediye Meclisinin 01/12/2022 tarihli ve 246 sayılı Kararı ile uygun görülen; Ahmetağa 

Mahallesi, 221 adada yer alan Çakaloğlu Hanı‟na yönelik özgün oturum alanı ve parsel dokusunu 

yansıtan düzenlemeleri içeren, 1/1000 ölçekli Koruma Amaçlı Ġmar Planı DeğiĢikliği önerisi ve 1/500 

ölçekli YerleĢim Planı DeğiĢikliği önerisinin; 2863 sayılı Kültür ve Tabiat Varlıklarını Koruma Kanunu 

doğrultusunda Koruma Bölge Kuruluna iletilmek üzere oybirliği ile uygun bulunduğuna iliĢkin Ġmar 

ve Bayındırlık Komisyonu Raporu. (Ġmar ve ġeh.Dai.BĢk.E.1198108)  

 

 18. Belediyemizce, 06 ġubat 2023 tarihinde yaĢanan ve tüm ülkemizi üzüntüye boğan deprem 

felaketiyle mücadele eden Adana, Adıyaman, Diyarbakır, Gaziantep, Hatay, KahramanmaraĢ, 

Kilis, Malatya, Osmaniye, ġanlıurfa illerimizde bulunan üreticilere yem desteği sağlanması 

amaçlanmakta ve yaĢanan felaket, kırsal kesimde yaĢayan köylü ve üreticilerin hayvancılık 

faaliyetlerine büyük zararlar vermiĢ olup, deprem bölgesinde zarar gören hayvansal üretim yapan 

üreticilerin hasarlarını bir nebze de olsa hafifletebilmek, üreticilerin faaliyetlerinin sürdürülebilirliğine 

katkı sağlamak amacıyla, depremden zarar gören Ġllerimizdeki üreticilere ulaĢtırılmak üzere, 

“09/02/2023 tarihli ve 6787 sayılı Cumhurbaşkanı Kararı ve ekindeki aynı sayı ve tarihli Ek Karar 

gereği 20.000 çuval alımı” Ģeklindeki müĢterek görüĢ doğrultusunda yem desteği verilmesinin oybirliği 

ile uygun bulunduğuna iliĢkin Plan ve Bütçe – Tarım, Orman ve Hayvancılık Komisyonları Raporu. 

(Tarımsal Hizmetler Dai.BĢk.E.1207755) 

 

 19. Ġzmir ilinde tekstil sektörünün gereksinim duyduğu Bilgisayarda Giysi Kalıbı Hazırlama Alanında 

Ġzmir Kalkınma Ajansı tarafından bir eğitim atölyesi kurulması ve eğitim almak isteyen kiĢilere Sosyal 

Projeler Dairesi BaĢkanlığına bağlı Meslek Fabrikası ġube Müdürlüğü tarafından mesleki eğitim 

verilmesi, aynı zamanda mezun olan kursiyerlerin istihdama yönlendirilmesi amaçlanmakta olup; bu 

kapsamda Ġzmir BüyükĢehir Belediyesi ve Ġzmir Kalkınma Ajansı arasında gerçekleĢtirilecek ortak 

çalıĢmaların esaslarını belirleyen ĠĢ Birliği Protokolünün kabulü ile söz konusu protokolün 



 6 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

imzalanabilmesi için BüyükĢehir Belediye BaĢkanına yetki verilmesi hususlarının oybirliği ile uygun 

bulunduğuna iliĢkin Hukuk – Plan ve Bütçe Komisyonları Raporu. (Sosyal Projeler 

Dai.BĢk.E.1195089) 

 

 20. Ġzmir ili sınırları içerisinde cadde/sokak temizliği kapsamında çevreye uygun, ergonomik, 

fonksiyonel çöp kutusu, geri dönüĢüm/ambalaj kutuları, izmaritlik vs. atık toplama ekipmanlarının 

tasarımı, bu ekipmanların vatandaĢın etkin kullanımının sağlanarak kentin parçası haline getirilmesi için 

çözümler üretilmesi ve bu çözümleri içeren servis/sistem ürünlerinin geliĢtirilmesi iĢinin "Ġzmir 

Ekonomi Üniversitesi Güzel Sanatlar ve Tasarım Fakültesi" tarafınca yapılabilmesine yönelik önerge 

ekinde sunulan Protokolün kabulü ve söz konusu protokolün imzalanması için BüyükĢehir Belediye 

BaĢkanına yetki verilmesi hususlarının oybirliği ile uygun bulunduğuna iliĢkin Plan ve Bütçe – 

Hukuk – Çevre ve Sağlık Komisyonları Raporu. (Ġklim DeğiĢikliği ve Sıfır Atık Dai. BĢk. E.1192010) 

 

 21. Ġklim DeğiĢikliği ve Sıfır Atık Dairesi BaĢkanlığı Ġklim DeğiĢikliği ve Temiz Enerji ġube 

Müdürlüğünce; iklim değiĢikliği etkilerine dirençli ve sağlıklı bir kent yaratmak, çevrenin ve doğal 

zenginliklerin korunması, ekolojik araĢtırmaların yapılması, enerji verimliliği ve yenilenebilir enerji 

kaynakları kullanımı gibi konularda toplumu aydınlatmak ve farkındalık oluĢturmak amacıyla 2023 

yılında Belediyemizin organize edeceği okullarda ve ilgili kuruluĢlarda düzenlemek istediği eğitim 

programları için Ġzmir BüyükĢehir Belediye BaĢkanlığı ile Ege Orman Vakfı arasında imzalanmak üzere 

hazırlanan ve önerge ekinde yer alan Protokolünün oybirliği ile uygun bulunduğuna iliĢkin Hukuk – 

Plan ve Bütçe – Ġklim DeğiĢikliği ve Uyum – Çevre ve Sağlık Komisyonları Raporu. (Ġklim DeğiĢikliği 

ve Sıfır Atık Dai.BĢk.E.1155288) 

 

 22. 2023 yılı kira yardım bedeli güncellemesi sonrası Çevre, ġehircilik ve Ġklim DeğiĢikliği 

Bakanlığının Ġzmir ili için, belirlemiĢ olduğu kira yardım bedelinin aĢılacak olması sebebiyle yaĢanacak 

çeliĢkinin önüne geçmek amacıyla, hak sahipleri ile imzalanan sözleĢmeler gereğince kentsel dönüĢüm 

alanlarında yapılacak kira yardımı ile ilgili kararda bulunan "6306 sayılı Kanuna Çevre, Şehircilik ve 

İklim Değişikliği Bakanlığının İzmir ili için o yıl bakımından belirlemiş olduğu kentsel dönüşüm kira 

yardımı bedelini geçmeyecek şekilde" ifadesinin kaldırılması,  ilgili maddenin, "...hak sahibine, sahip 

olduğu her bir konut/iş yeri bağımsız birimi için; 48 ayı geçmemek şartı ile kira yardımı yapılır. Aylık 

kira bedeli, Encümen tarafından, her yıl Türkiye İstatistik Kurumu tarafından yayımlanan Tüketici Fiyat 

Endeksi (TÜFE-on iki aylık ortalamalara göre yüzde değişim) oranında güncellenir." Ģeklinde 

düzenlenerek Kentsel DönüĢüm Alanında hak sahipleriyle imzalanmıĢ olan tüm sözleĢmelerin kira 

yardımına iliĢkin hükümlerinin, değiĢtirilen madde kapsamında uygulanması hususlarının oybirliği ile 

uygun bulunduğuna iliĢkin Hukuk – Plan ve Bütçe – Kentsel DönüĢüm Komisyonları Raporu. 

(Kentsel DönüĢüm Dai.BĢk.E.1148867) 

 

 V. TOPLANTIYA KATILAMAYAN MECLĠS ÜYELERĠNĠN MAZERETLERĠNĠN 

GÖRÜġÜLMESĠ 

 

 VI. GÜNDEM DIġI KONUġMA TALEPLERĠ 

 

 VII. TOPLANTI GÜN VE SAATĠNĠN TESPĠTĠ VE KAPANIġ 
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                                                                        2. BÖLÜM 

2023 YILI ġUBAT AYI II. BĠRLEġĠMĠ TOPLANTI TUTANAĞI 

 

 

Tutanak No   : 97509404-301.04-2/2                                        Toplantı Tarihi   : 14/02/2023  

Toplantı Yeri : Ġzmir Kültürpark Fuar Alanı 4 No‟lu Hol                     Toplantı Saati    : 18.00             

                          Konak/ĠZMĠR 

                          (Ġzmir BüyükĢehir Belediyesi Meclis Toplantı Salonu) 

 

TOPLANTIDA HAZIR OLANLAR: Mustafa ÖZUSLU, Taner KAZANOĞLU, Serkan KALMAZ, 

Fikret AKTAġ, Mustafa ġafak BARAN, Mümtaz RODOS, Ceyhan KAYHAN, Ġbrahim UlaĢ POLAT, 

Bahar GÜRSUL, Hüseyin ÜNAL, Yahya YILDIZ, Ali Emrah KARAMUSTAFAOĞLU, ġamil Sinan 

AN, Erhan UZUNOĞLU, Cenap BÖRÜHAN, Asker GÜNEġ, Saadet ÇAĞLIN, Mehmet Atilla 

BAYSAK, Birgül SURAL ÜNER, Murat AYDIN, Nilüfer BAKOĞLU AġIK, Ġsmail SARI, YeĢim 

TEKOĞLU, Gamze Gül ÇAMUR, Ġrfan ÖNAL, Ali Rıza KÖÇER, Burhan Suat ÇAĞLAYAN, Ali 

GÜL, Deniz BEKTAġ, Ömer ġENTÜRK, Özkan YILDIZ, Sıla ĠLGĠ AKKAġ, Sultan ĠPEKLĠ AKSOY, 

Ali YILMAZ, Çağlar GÜLEZ, Halil ARDA, Ġbrahim ÖZKARA, Necati KIRMAZ, Ġzel ZENGĠNOBUZ 

DERĠNSU, Ġlhan ÖZKÖSE, Ufuk AYKOL, Özay KAPTAN, Mustafa GERÇEK, Nazan DÖNMEZ, 

Muharrem BAYRAKTAR, Ali BOR, Oğuzhan ÖZġAHĠN, Musa ÖZCAN, Mehmet Onur BaĢar 

ÜÇKAN, ġerif SÜRÜCÜ, Ufuk YÖRÜK, Murat CĠHAN, Ġsmet ORHAN, Bülent KÖKLÜ, Onur 

YĠĞĠT, Dolunay BAYER, Ġbrahim Halil KILIÇ, Memet MALTEPE, Fikriye ARSLAN, Hüsniye 

YILDIRIM, Hasan KORKMAZ, Berkhan PARLAK, Sefer TOPÇU, Aybars YILDIRIM, Fayıka ÖNER, 

Hasan UYSAL, RaĢit DĠRĠM, Hakan BARÇIN, Alp ATAY, Özan PARLAR, Nilay KÖKKILINÇ, Kazım 

ÇAM, Ahmet ĠNANLI, Feridun YILMAZLAR, Refik SÜREN, Ruhi SELEK, Ġlkay GĠRGĠN 

ERDOĞAN, Alpaslan BĠLEN, Raife KARABATAK, Mustafa SOLMAZ, Burçin Kevser SEVĠL, Ġsa 

NEZĠR, Fikret MISIRLI, Mustafa Alper GÜLDALI, Fırat EROĞLU, Selma KISA, Hıdır ALPTEKĠN, 

Ahmet Uğur BARAN, Hüsnü BOZTEPE, Yusuf DEMĠRCĠOĞLU, Ali GÖNEN, ġevket HASIRCI, 

Metin YAġAR, Okan BĠLDĠRĠCĠ, Çile ÖZKUL, Mehmet PINAR, Erhan ÇALIġKAN, BarıĢ 

BÜKÜLMEZ, Semih YALIN, Ümit CĠNGÖZ, Ġsmail EKEROĞLU, Ertuğrul AKGÜN, Sema 

YEġĠLÇĠMEN,  Hakan ERTANE, Kemal SEVĠNÇ, Halil AKBULUT, Sedat SARI, Salahattin ġAHĠN, 

Hakan ġĠMġEK, Nezih ÖZUYAR, Alpaslan KOPARAL. 
 

TOPLANTIYA KATILAMAYANLAR: Mustafa Tunç SOYER, Erhan KILIÇ, Ġlhan DAL, Muhittin 

SELVĠTOPU, Mustafa ĠDUĞ, Abdül BATUR, Cemil TUGAY, Serdar SANDAL, Cindi Can POLAT, 

Selim Utku GÜMRÜKÇÜ, Sabahattin UÇAR, Mithat TEKĠN, Mehmet ERĠġ, Rıdvan KARAKAYALI, 

Mehmet TÜRKMEN, Erkan ÖZKAN (Menderes Belediye BaĢkan Vekili), Mustafa KAYALAR, Fatma 

EKĠCĠOĞLU, Gürsel RÜZGAR, Halil ÇULHAOĞLU, Fatma ÇALKAYA, Seda ÖZTÜRE, Ertan 

CERTEL, Ali ENGĠN, Adil KIRGÖZ, Ayhan KAYA, Ġsmail YETĠġKĠN, Muammer Ekrem ORAN, 

ġükrü SÜREROĞLU, Filiz CERĠTOĞLU SENGEL, Nuri CAFEROĞLU, Fatih GÜRBÜZ, Özdem 

Mustafa ĠNCE, Fatih TAġTAN, Hakan YILDIZ, Özgür HIZAL, Dilek YILDIZ, Özgür Erman 

ÇAĞLAR, Göksel DĠNÇER, Aydın PEHLĠVAN (Menemen Belediye BaĢkan Vekili), Murat ÖNCEL, 

Galip ATAR, Hakan KOġTU, AĢkın UYAR, Orçun ERSEZGĠN, AyĢegül ALTUĞ, AyĢegül DURAN 

TÜRKER, Mümin BAYRAM, Ali AYYILDIZ, Saliha ÖZÇINAR, Erol ÇOMAK, Uğur DEMĠREZEN, 

Sadık DOĞRUER, Ġlhan AVCI, Tarkan Fikret ÇALIK, Salih Atakan DURAN, Halil Doğukan 

EROĞLU, Cüneyt UMUTLU, Serkan ACAR, Eda KILIÇ, Nafiz KÜKLER, Turgut PINAR, Serdar 

AKSOY, Hasan ÜNAL, Murtaza DAYANÇ (Urla Belediye BaĢkan Vekili). 
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(ĠZMĠR BÜYÜKġEHĠR BELEDĠYESĠ’NĠN DEPREMLE ĠLGĠLĠ YAPTIĞI FAALĠYETLERE 

ĠLĠġKĠN VĠDEO GÖSTERĠMĠ YAPILDI.) 

 

I. BAġKAN TARAFINDAN MECLĠSĠN AÇILIġI 

MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ: Değerli ArkadaĢlar, Ġzmir BüyükĢehir Belediyesi 2023 Yılı ġubat Ayı 

Olağan Toplantısının II. BirleĢimini açıyorum. Toplantı yeter sayımız mevcuttur. ġimdi Gündem 

Maddelerine geçiyorum. Sayın KÖKKILINÇ? 

NĠLAY KÖKKILINÇ: Gündemin madde baĢlıklarıyla okunarak görüĢülmesini ve oylanmasını 

öneriyoruz. 

MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ: Sayın ġAHĠN? 

HÜSNÜ BOZTEPE: Sayın BaĢkan… 

MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ: Buyurun. 

HÜSNÜ BOZTEPE: Söz almak istiyorum. 

MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ: Buyurun. 

HÜSNÜ BOZTEPE: Gündeme geçmeden önce. Değerli Meclis, Sayın BaĢkan, Saygıdeğer Basın 

Mensupları hepinizi sevgiyle selamlıyorum. Ülkemizde büyük bir afetle karĢı karĢıya kaldığımız bu 

günlerde, ülkedeki tüm güçlerin, hepimizin seferber olduğumuz bir dönemde, dün Meclisimizde 

Cumhuriyet Halk Partisi ve Ġyi Parti‟nin yaptığı bir açıklama vardı. Biz dün ona cevap veremedik, 

çünkü bir de ilk gün olduğu için, yardımla ilgili. Sayın BaĢkan, zaten farkındaysanız dün bizim Grup 

BaĢkan Vekilimiz de erken çıktı, sadece Meclis‟in açılıĢına katıldı ve gitti. ġu an kendisi 94 

arkadaĢımızla beraber Adıyaman GölbaĢı‟nda, orada görev yapıyorlar. Depremin olduğu ilk andan 

itibaren, hem Ġzmir Ġl TeĢkilatımız, Ġl BaĢkanlığımız, 30 Ġlçe BaĢkanımızla beraber yine aynı Ģekilde 

Cumhuriyet Halk Partili Belediyeler, Kaymakamlık, Valilik, AFAD, Kızılay ve diğer Kurumlarla 

beraber ilk günden beri biz alandayız, AK Parti TeĢkilatı olarak. Ve arkadaĢlarımız da orada. Grup 

Sözcümüz depremin olduğu gün orada. ġu an orada geçici konutların yapımında görev almıĢ, o konuyla 

ilgili orada çalıĢıyor. Sanırım bayağı uzun bir süre de orada kalacak gibi gözüküyor. Grup BaĢkan 

Vekilimiz de demin söyledim 94 arkadaĢımızla orada. Biz zaten AK Parti olarak ve Ġzmir‟deki Tüm 

Meclis Üyeleri olarak hem AFAD‟a, hem Kızılay‟a, hem de doğrudan yardımlarımızı tabii ki muhakkak 

yaptık, yapmaya devam ediyoruz ve yapacağız da. Bunu bir iletmek istedim. Ondan dolayı dün buradaki 

konuyla ilgili sadece buradaki arkadaĢlarımızın Gündeme getirip de Ġzmir BüyükĢehir Belediyesi‟ne 

verecekleri konuyla ilgili bir Gündem attılar. Biz bunu zaten düne bırakmadık, ilk günden beri, 

depremin olduğu saatten itibaren bu konuyu yapıyoruz. Bu konuyu iletmek istedim. Değerli 

ArkadaĢlarımız, tahmin ediyorum 300-400 tane Ġzmir‟den partilimiz Ģu an bölgede, hepsi çalıĢıyor, 

hepinizi sevgiyle selamlıyorum. Muhakkak Cumhuriyet Halk Partili ArkadaĢlar da var orada, onu da 

belirteyim. Hepinize teĢekkür ediyorum, ülkemize geçmiĢ olsun. (2 dakika 7 saniye) 

MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ: Peki. ġimdi Değerli ArkadaĢlar, Sayın BOZTEPE dün Cumhuriyet 

Halk Partisi ve Ġyi Parti Gruplarının almıĢ olduğu bir karar vardı. “Bir Yuva Bir Kira Kampanyası”na 

bağıĢ noktasında. Kendilerini de bu konuda, yani değiĢik mekanizmalarla bağıĢlarını yaptığını söylüyor, 

haklı. Zaten herkes, her Türkiye Cumhuriyeti VatandaĢı bugün çok farklı enstrümanları kullanarak, çok 

farklı kuruluĢları kullanarak veya Ģahsi olarak kendisi bizzat baĢvurarak bu büyük felakette 

vatandaĢlarımızın, oradaki vatandaĢlarımızın yanında olduğunu gösteriyor. Ġzmir BüyükĢehir Belediyesi 

tüm kurumsal kapasitesiyle, bakın tüm kurumsal kapasitesiyle orada, orada deprem bölgesinde Ġzmir‟in 

sağlayabildiği bütün olanakları, ne olanak varsa, neyi sağlayabiliyorsa tabii ki Ġzmir‟i ihmal etmeden 

orada bunu yapmaya çalıĢıyor. Hatay merkez üssü olmak üzere Adıyaman, KahramanmaraĢ ve 

Osmaniye‟de bizim Ġzmir BüyükĢehir Belediyesi‟nin üsleri var, çadır kentleri var, hastanesi var, aĢevleri 

var, ĠZSU‟su var. Bugün biliyorsunuz Ġskenderun‟da su çalıĢmadığı için, oradaki BüyükĢehir 

Belediyesi‟nin su Ģirketinin kapasitesi çöktüğü için ĠZSU ekiplerince Ģehre tekrar su verilme imkânına 

sahip olundu, bu çok önemli bir Ģey. Bu büyük bir felaket ve bunun sonuçları giderek daha fazla, 

hepimizi çok ilgilendirecek ve hakikaten uzun süre herkesin hiçbir Ģey eskisi gibi olmadan hareket 

edebileceği ve dayanıĢma gösterebileceği günler icap edecek. Bunları yaĢayarak göreceğiz. O açıdan 

burada gösterilen Tüm Parti Gruplarının hassasiyetine bir kere daha teĢekkür ediyorum. ġimdi 

Gündem‟e geçiyorum, buyurun Sayın KÖKKILINÇ? 

NĠLAY KÖKKILINÇ: Az önce madde baĢlıklarıyla görüĢülerek oylansın demiĢtim ben… 

MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ: Evet. Gündem‟in… Sizlerin de Gündem elinizde olduğuna göre…  
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BURÇĠN KEVSER SEVĠL: Salahattin Bey söz almak istiyor. 

MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ: Buyurun, buyurun. 

SALAHATTĠN ġAHĠN: Sayın BaĢkan‟ım, Sayın Meclis, Bürokratlarımız, Ġzmirliler, Basınımızın 

Temsilcileri hepinizi saygıyla, sevgiyle selamlıyorum. Evet Hüsnü Bey de belirtti ama Ģöyle; ben buna 

ilave olarak yine biz… Tabii ki kendisinin de bilgisi var ama Grup BaĢkan Vekilleri olarak Mustafa 

ÖZUSLU Sayın Meclis BaĢkanımızın BaĢkanlığında, Ġyi Parti Grup BaĢkan Vekilimiz, Cumhuriyet 

Halk Partisi Grup BaĢkan Vekilimiz yine AK Parti Grup BaĢkan Vekilimiz yoktu, Hakan YILDIZ Bey 

Grup Sözcümüz, Milliyetçi Hareket Partisi Grup BaĢkan Vekili olarak ben Salahattin ġAHĠN, Mustafa 

ÖZUSLU BaĢkanımızın Makamında da bir araya geldik. Zannediyorum 1 hafta filan önce. Bu konularla 

ilgili herkes, Belediyemizin yaptığı çalıĢmaları bu süreçle ilgili Mustafa ÖZUSLU BaĢkan‟ım anlattı, 

Murat AYDIN Bey anlattı, Kemal SEVĠNÇ Bey anlattı yine Hakan YILDIZ Bey anlattı. Evet, bakıldığı 

zaman bütün Ġzmir seferber oldu. Ticaret Odası‟yla, Esnaf Birliği‟yle, Sanayi Odası‟yla, Sivil Toplum 

KuruluĢlarıyla, Siyasi Partileriyle bütün Ġzmir seferber oldu bu depremle ilgili, deprem yardımı, 

kurtarma… Yani ne varsa, ne imkânı varsa seferber oldu. Bunları hep ben ilave olsun diye söylüyorum 

Hüsnü Bey‟e. Hani bu anlamda Allah razı olsun…  

MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ: Eyvallah. 

SALAHATTĠN ġAHĠN: Yani bu… Ne yapsak az. 

MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ: Doğru. 

SALAHATTĠN ġAHĠN: Gerçekten ne yapılsa az… 

MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ: Doğru. 

SALAHATTĠN ġAHĠN: Yani birlik olduk, birlik olmak durumundayız, gün birlik günü. 

MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ: Doğru. 

SALAHATTĠN ġAHĠN: Evet efendim yani inĢallah böyle bir afat daha yaĢamayız. Evet… 

MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ: Doğru. 

SALAHATTĠN ġAHĠN: Tekrar ediyorum, ahirete irtihal eden Allah‟tan rahmet diliyorum, 

yaralılarımıza acil Ģifalar diliyorum. Milletimizin baĢı sağ olsun, sabır ve dua inĢallah. Üzerimize düĢeni 

yapmaya devam edeceğiz. Ne yapsak az‟dır efendim, teĢekkür ederim. 

MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ: Evet. 

SALAHATTĠN ġAHĠN: Evet.  

MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ: Sayın MHP Grup BaĢkan Vekiline çok teĢekkür ediyoruz. ġimdi 

Değerli ArkadaĢlar, görüyoruz enkazların altından çocuklarımız çıkıyor. Yani 200 saat sonra canlı çıkan 

çocuklarımız oluyor, onları görünce tabii seviniyoruz. Ama burada da Ģimdi bir misafirimiz var. Ahmet 

Uğur BARAN‟ın oğlu Aras misafirimiz. Aras bir kalk bakalım seni bir görelim, Aras. Evet, iĢte böyle 

gençler ve gelecek onlar olacaklar. Peki, Meclis‟i izle bakalım nasıl? Sonra yorumunu alırız. Peki… 

SALONDAN: YanlıĢ sırada… 

MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ: Efendim? 

SALONDAN: YanlıĢ sırada oturuyor, buraya gelecek. 

MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ: Ġleride, ileride… 

HÜSNÜ BOZTEPE: Nerede oturduğu değil, nasıl durduğu önemli. 

MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ: Ġleride… Yok o… Sen ona uymuyorsun, sen ona uymuyorsun 

BOZTEPE. ġimdi Değerli ArkadaĢlar, Sayın Grup BaĢkan Vekilleri baĢkaca görüĢ… Siz görüĢ… Sayın 

AYDIN siz…  

 

II. BAġKANLIK MAKAMINCA GÜNDEME EKLENEN ÖNERGELERĠN GÖRÜġÜLMESĠ 

MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ: Peki, Değerli ArkadaĢlar Sayın KÖKKILINÇ dedi ki… Sayın SEVĠL? 

Sayın ġAHĠN? Sayın SEVĠNÇ? Madde baĢlıklarıyla görüĢülüp oylanmasını oylarınıza sunuyorum; 

kabul edenler, etmeyenler? Oybirliği ile kabul edilmiĢtir. Buyurun. 

NĠLAY KÖKKILINÇ: Ġlk üç maddenin doğrudan oylanmasını öneriyoruz. 

MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ: Sayın ġAHĠN? Sayın… 

BURÇĠN KEVSER SEVĠL: SEVĠL. 

MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ: TEMĠZ… 

SALONDAN: SEVĠL… 

HÜSNÜ BOZTEPE: SEVĠL… 

YUSUF DEMĠRCĠOĞLU: Soy isim değiĢti ya BaĢkan‟ım… 
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HÜSNÜ BOZTEPE: Bildiğimiz SEVĠL. 

MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ: ĠĢte onun için diyorum yani yanlıĢ bir Ģey… 

SALONDAN: SEVĠL… 

MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ: SEVĠL, SEVĠL, tamam.  

BURÇĠN KEVSER SEVĠL: En çok… 

MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ: Sayın SEVĠL? Sayın ġAHĠN? Sayın SEVĠNÇ? Evet, Değerli 

ArkadaĢlar 1, 2 ve 3 no’lu Önergelerin doğrudan kabulünü oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, 

etmeyenler? Oybirliği ile kabul edilmiĢtir, 4? 

NĠLAY KÖKKILINÇ: Hukuk – Bütçe. 

MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ: 4 no‟lu Önerge Plan ve Bütçe – Hukuk Komisyonlarına. 

NĠLAY KÖKKILINÇ: Ve Hukuk evet. 

MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ: Plan ve Bütçe – Hukuk Komisyonlarına. Sayın SEVĠL? Sayın 

ġAHĠN? Sayın SEVĠNÇ? BaĢkaca bir görüĢ olmadığına göre 4 no’lu Önergemizin Hukuk – Plan ve 

Bütçe Komisyonlarımıza havale edilmesini oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? 

Oybirliği ile kabul edilmiĢtir, 5? 

NĠLAY KÖKKILINÇ: Bütçe. 

MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ: Sayın SEVĠL? Sayın ġAHĠN? Sayın SEVĠNÇ? 5 no’lu Önergemizin 

Plan ve Bütçe Komisyonumuza havale edilmesini oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? 

Oybirliği ile kabul edilmiĢtir, 6?  

NĠLAY KÖKKILINÇ: 6, 7, 8, 9, 10, 11, 12, 13, 14 Ġmar. 

MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ: 6 no‟lu Önerge ve aradaki maddeler dâhil 14. 

NĠLAY KÖKKILINÇ: 14, evet. 

MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ: Sayın SEVĠL? Sayın ġAHĠN? Sayın SEVĠNÇ? 6 no’lu Önerge dâhil, 

14 no’lu Önerge dâhil aradaki tüm Önergelerin Ġmar ve Bayındırlık Komisyonuna havale 

edilmesini oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oybirliği ile kabul edilmiĢtir. ġimdi 

okunacak 3 Önergemiz var, okuyalım arkadaĢlar.  

DİVAN KÂTİBİ: Sayın Meclis Heyetine. 5957 Sayılı Sebze ve Meyveler ile Yeterli Arz ve Talep 

Derinliği Bulunan Diğer Malların Ticaretinin Düzenlenmesi Hakkındaki Kanunun 12. maddesinin 

1. fıkrası "Ticari güvenin sağlanması ve tarafların haklarının korunması amacıyla toptancı 

hallerinde faaliyet gösterenlerden, belediye meclisince belirlenen miktarda nakit, banka teminat 

mektubu, hazine bonosu, Devlet tahvili, hisse senedi, gayri menkul rehni, sigorta teminatı ve nakde 

çevrilebilir diğer kıymetler teminat olarak alınır." şeklindedir. Ayrıca, Sebze ve Meyve Ticareti ve 

Toptancı Halleri Hakkında Yönetmeliğin 31. maddesinin 3. fıkrası " Halde faaliyet gösterenlerden 

alınacak teminat tutarı, kiracılar için haldeki işyerinin, malikler için ise bulunduğu toptancı halinde 

kiralama yoluyla işletilen emsal işyerinin bir yıllık kira bedelinden az olmamak üzere her yılın 

(Değişik ibare: RG-31/12/2012-28514 4. mükerrer) ocak ayında belediye meclisince belirlenir." 

denildiğinden, 2023 yılı teminat tutarlarının halimiz sebze kısmındaki işyerleri için 89.000,00 TL, 

bostan kısmındaki işyerleri için 51.000,00 TL, ve yeşillik kısmındaki işyerleri için 8.000,00 TL; 

ayrıca, Ödemiş Sebze Halinde faaliyet gösteren işyerleri için 15.000,00 TL, Bergama Sebze Halinde 

faaliyet gösteren işyerleri için 15.000,00 TL ve yıllık kira bedeli farklı olan sebze kısmı 99 nolu işyeri 

için 175.000,00 TL, bostan kısmı 27 nolu işyeri için 225.000,00 TL, olarak belirlenmesi hususunun, 

5393 sayılı Belediye Kanununun 18/f maddesi gereği Meclisimizce incelenerek gerekli kararın 

alınmasını tensiplerinize arz ederim. Mustafa Tunç SOYER İzmir Büyükşehir Belediye Başkanı. 

(Tarımsal Hizmetler Dai.Bşk.E.1210223) 

MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ: Evet. 

NĠLAY KÖKKILINÇ: Bütçe Komisyonu. 

MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ: Sayın SEVĠL? Sayın ġAHĠN? Sayın SEVĠNÇ? Değerli ArkadaĢlar 

Okunan 15 no’lu Önergenin Plan ve Bütçe Komisyonuna havale edilmesini oylarınıza sunuyorum; 

kabul edenler, etmeyenler? Oybirliği ile kabul edilmiĢtir. Buyurun diğer Önergeyi okuyalım. 

DİVAN KÂTİBİ: Sayın Meclis Heyetine. Buca Belediye Meclisinin 02/02/2023 tarihli ve 2023/28 

sayılı Kararı ile kabul edilen; 12/07/2012 tarih ve 28351 sayılı Resmi Gazetede yayımlanarak 

yürürlüğe giren "Pazar Yerleri Hakkında Yönetmelik" hükümlerinin bazı maddelerinde değişiklik 

yapılarak 13/07/2013 tarih ve 28706 sayılı Resmi Gazetede yayımlanmıştır.Ayrıca 11/03/2017 tarih ve 

2017/3004 sayılı Resmi Gazetede yayımlanarak yürürlüğe giren Pazar Yerleri Hakkında Yönetmelik 
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Hükümlerinin 16. maddesinin 4. fıkrasında "belirtilen nedenlerden dolayı yapılan devir işlemleri ile 

kesintisiz beş yıldır kullanılan satış yerlerinin 5. Fıkra hükümleri çerçevesinde devri işlemlerinden 

herhangi bir ücret tahsil edilmez." denilmektedir. Buca İlçesi sınırları içerisinde kurulan açık ve 

kapalı semt Pazar yerlerinde esnaflar arasında beş yılı doldurmadan devir işlemleri yapanlardan 

alınmak üzere 2023 yılı Pazar yeri devir ücreti belirlenmesi için 2022 yılında alınan devir ücretleri 

üzerinden %122,93 yeniden değerleme oranında artış hesaplanarak 2023 yılı ücret tarifesinin ekli 

tabloda belirtildiği şekilde uygulanması hususunun, 5393 sayılı Belediye Kanununun 18/f maddesi 

gereği, Meclisimizce incelenerek gerekli kararın alınmasını arz ederim. Mustafa Tunç SOYER İzmir 

Büyükşehir Belediye Başkanı. (Yazı İşleri ve Kararlar Dai.Bşk.E.1210578) 

NĠLAY KÖKKILINÇ: Bütçe. 

MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ: Evet. Sayın SEVĠL? Sayın ġAHĠN? Sayın SEVĠNÇ?                  

Okunan 16 no’lu Önergenin Plan ve Bütçe Komisyonumuza havale edilmesini oylarınıza 

sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oybirliği ile kabul edilmiĢtir. Diğer Önerge lütfen. 

DİVAN KÂTİBİ: Sayın Meclis Heyetine. Bornova Belediye Meclisinin 01/02/2023 tarihli ve 40 sayılı 

Kararı ile kabul edilen; Bornova Belediyesinin 2023 Mali Yılı Bütçesinde Fen İşleri Müdürlüğü Alt 

Yapı Koordinasyon Birimi tarafından teklif ettiği Kazı Ruhsatı işlemlerinde kullanılmak üzere inşaat 

maliyetlerindeki hızlı artış nedeni ile yeniden revize edilen tarifelerin ekteki tablolarda belirtildiği 

şekilde uygulanması hususunun, 5393 sayılı Belediye Kanununun 18/f maddesi gereği, Meclisimizce 

incelenerek gerekli kararın alınmasını arz ederim. Mustafa Tunç SOYER İzmir Büyükşehir Belediye 

Başkanı. (Yazı İşleri ve Kararlar Dai.Bşk.E.1211106) 

NĠLAY KÖKKILINÇ: Bütçe. 

MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ: Evet. Sayın SEVĠL? Sayın ġAHĠN? Sayın SEVĠNÇ?                    

Okunan 17 no’lu Önergenin…  

SALONDAN: Gündeme alacağız sonra havale edeceğiz. 

MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ: Hayır hayır, bunda hayır, Gündem… Bunlar direkt Gündem‟de, 

bunları oylamamıza gerek yok. Sadece ilgili Komisyonuna, Bütçe denildi… Plan ve Bütçe 

Komisyonuna havale edilmesini oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oybirliği ile kabul 

edilmiĢtir arkadaĢlar. 

 

III. BĠRĠNCĠ BĠRLEġĠMDE GÜNDEMDE BIRAKILAN KOMĠSYON RAPORUNUN 

GÖRÜġÜLMESĠ 

MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ: ġimdi Gündem‟in diğer maddesine, Komisyon Raporlarının 

GörüĢülmesi bölümüne geçiyoruz. Evet, 1? 

NĠLAY KÖKKILINÇ: 1. madde Komisyondan oyçokluğuyla uygun görülmüĢ, geldiği Ģekliyle 

oylansın.  

MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ: Sayın SEVĠL? 

BURÇĠN KEVSER SEVĠL: Komisyon Üyelerimiz söz alacaklar. 

MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ: Tamam. 

BURÇĠN KEVSER SEVĠL: Erhan Bey… 

MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ: AK Parti Komisyon Üyesi Sayın Erhan Bey söz alacak Komisyon 

Raporuyla ilgili. Buyurun Erhan Bey.  

ERHAN ÇALIġKAN: Sayın BaĢkan, Değerli ArkadaĢlar. ġimdi daha önce iki bölgede olduğu gibi 

yeniden bu bölgede de ĠZBETON‟a kentsel… 

MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ: Değerli… Bir dakika, bu konuĢtuğumuz Gündemde bırakılan… 

ERHAN ÇALIġKAN:  Komisyon Raporu.  

MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ: Tamam, Ģimdi… Buyurun. 

ERHAN ÇALIġKAN: ġimdi biz yeniden ĠZBETON‟a yetki veriyoruz. Yetkimizi devrediyoruz. ġimdi 

ne yapmıĢ olduk arkadaĢlar? Yaptığımız protokolle, %55‟i ĠZBETON‟a ait olmak üzere %45‟i Belediyeye 

yani dolayısıyla hak sahiplerine ait olmak üzere bir devir protokolü yapıyoruz, bulunan yerde. ġimdi aynı 

Ģartlarda, aynı Ģartlarda ihale Ģartnamesinde çıktığımız daha önce 2886‟yla ihaleye çıkıyoruz. Çıktığımız 

ihalede de katılan olmadığı içinde gerekçe olarak bu devir için bunlar söylenmiĢti daha önce Meclis‟te, 

Komisyonlarda. ġimdi baktığımız zaman ĠZBETON da aldığı Ģartlarla yani %45‟i kendisine ait, %55‟i de 

bir yapı kooperatifine ait olacak Ģekilde bir sözleĢmeyle aldığının yani bir kuruĢ para kazanmadan aracılık 

yapacak Ģekilde bir organizasyon düzenleniyor. ġimdi burada itiraz ettiğimiz konu, bir kooperatif 
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usulüyle bu iĢin yürümesi çok zor. Neden? Ġlk devrettiğimiz bir ve ikinci bölgelerde baktığınız zaman 

inĢaatların sözleĢme süresinde yetiĢmeyeceğini siz de göreceksiniz. Neden yetiĢmeyeceğini göreceksiniz? 

Baktığınız zaman daha inĢaatların bitmesine, yani sürenin bitmesine bir yıl gibi bir süre varken, daha 

inĢaatların %20-30 seviyesinde olduğunu göreceksiniz. Kooperatif sisteminde kooperatifinizin üyeleri 

para toplayacak ve bu inĢaatları yapacaklar. ġimdi, neden o zaman devir ettiğimiz sorusu… Yani bunu 

Belediyeyle yapmayıp da ĠZBETON‟a devir etmenin, Ġstanbul‟daki KĠPTAġ‟a devir edilmesiyle bizim 

devrimiz arasındaki fark ne örnek gösterdiğiniz? ġimdi Ġstanbul‟daki devirlerde belediye Ģirketlerinin 

sermayesi çok güçlü. Belediye Ģirketine devir ediyorsunuz, devir ettiğiniz belediye Ģirketi inĢaatı kentsel 

dönüĢümü yapıp devir ediyor veya hak sahibine teslim ediyor. Ama siz burada ĠZBETON‟a mali gücü 

olmayan ĠZBETON‟a devir ediyorsunuz, ĠZBETON‟da aynı Ģartlarla kooperatife devir ediyor. Peki, neyi 

yapmıĢ oluyorsunuz? Yani 2886‟yla yapsaydık, kooperatif ihaleye girip alsaydı aynı Ģartlardı. ġimdi 

burada gösterilen amaçla istenilen faydanın elde edilemeyeceğini zaman hepimize gösterecek. Ancak bir 

konuda burada ben Ġzmir BüyükĢehir Belediyesi‟nin Ġdaresini uyarmak istiyorum. Bakın devir 

protokolünün Ģartları o kadar ağır ki, gecikme zamları ve gecikme zamlarının dıĢında da mesela, 

ĠZBETON bu protokol gereği Ģartları yerine getiremediğinde uygulanacak cezalar… Tabii ki o da diyecek 

ki kooperatife; “Ben de kooperatife rücu ediyorum.” Ama sonuçta ĠZBETON bir belediye Ģirketi, 

belediye ihalelerine giriyor. ġimdi cezalı duruma düĢse ya da ĠZBETON tamamlanamadığında, bir 

problem çıktığında ne duruma gelecek kooperatif bu iĢi götüremediğinde? Yasaklı hâle mi getireceğiz 

ĠZBETON‟u? Bu iĢin çok aceleye getirildiğini ve bazı Ģeylerin amaçlandığı sonuçları vermediğini 

göreceğiz arkadaĢlar, hepimiz yaĢayacağız ve göreceğiz. TeĢekkür ediyorum. (4 dakika 36 saniye) 

MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ: Peki, teĢekkür ederim. BaĢkaca bir görüĢ var mıdır? Sayın BOZTEPE 

buyurun.  

HÜSNÜ BOZTEPE: Sayın BaĢkan‟ım, Erhan ÇALIġKAN ArkadaĢım bence doğru bir açıklama, güzel 

bir açıklama yaptı. Fakat, biz bu kooperatif konusunda inanın ki sınıfta kalacağız ve biz bunu devamlı 

söyledik. GeçmiĢ yıllarda da ben burada çok kalktım, depremle ilgili konuĢmalar yaptım. Bunları 

konuĢurken de hatta Meclis‟in içinde özellikle Cumhuriyet Halk Partisi Grubu tarafından arkadaĢlar böyle 

gülümseyerek tebessüm ettiler. Bugün Ġzmir BüyükĢehir Belediyesi‟nin yerini görüyoruz, yerle bir oldu. 

ġimdi sonuçta yıkılanlar yıkıldı. Biz bundan sonra esas nasıl bir çözüm bulacağız, bunu bulmalıyız. Erhan 

doğru söylüyor, kooperatifle biz bu iĢi yapamayız. Bakın arkadaĢlar, topluma Ģöyle bir kanı yaratıyoruz. 

Sanıyoruz ki sanıyorlar ki bu inĢaatları kooperatif yapıyor, yok bir kooperatif yapmıyor. Sonuçta bunu da 

bir müteahhit yapıyor. Ben daha önce yine burada dile getirdim. Burada en çok zararı görecek olanlar 

kooperatif üyeleri. Bir Ģekilde bilemem yani Erhan konuları daha iyi biliyor. ĠZBETON iĢin içinden belki 

sıyırabilir; çünkü aradaki sözleĢme kooperatifle arasında bir sözleĢme var. Değerli ArkadaĢlar bayındırlık 

birim fiyatları, birim fiyatı artı %10‟la iĢler yapılıyor. Yıl sonu eskalasyonu var, tüm fiyat farkları var. 

Yani sudan tut, camdan tut, demirden, çimentodan, halıdan, düğmeden bilmem neden… Hepsinin, 

bunların bir Ģekilde proforma fatura ya da eğer ki demir, çimento ise yasal olarak fiyatları var, bu Ģekilde 

yapılacak. Çok büyük sıkıntılar yaĢayacağız. Bir sene sonra tekrar burada biz oluruz olmayız, Sayın 

SOYER olur olmaz, siz olursunuz olmazsınız bilemem ama sonuçta bu ayıbı, bu yanlıĢı… “Ayıbı” 

düzeltiyorum bu yanlıĢı, bu yanlıĢ iĢi biz yapmıĢ olacağız. Biz uyarımızı yapmıĢ olalım. ArkadaĢlar, bu 

kooperatifle bu yürümez, bu insanlara da yazık ve Ġzmir‟deki bu yıkılan binaların hepsi kooperatif 

binalarıydı. Ben de çok kooperatif yaptım ama hepsi çürük olacak diye bir kaide yok. Zeminlerde güzel, 

bu yerlerin hepsinin yerleri de güzel. Fakat biz burada bir yanlıĢ bir Ģey yapıyoruz, bu yanlıĢtan niye 

dönmüyoruz? ġu an bir deprem oldu bunu niye hâlâ acele ediyoruz. Biraz daha bekletsek, biraz daha 

tartıĢsak, bu kentte biraz daha konuĢsak, Odalarla bir araya gelsek, bu iĢi bilen insanlarla bir araya gelsek, 

uygulama yapan insanlarla bir araya gelsek… Bu kentin iyi müteahhitleri bir araya gelerek bence bir 

komisyon oluĢturarak, daha önce yine Ġrfan ArkadaĢımız da söyledi daha önceki Meclislerde bir genel bir 

komisyon kuralım, içinde Bürokratların olduğu, Grup BaĢkan Vekillerinin olduğu bu iĢi bilenler, bu 

kentle ilgili bir komisyon oluĢturup, bu kenti nasıl esasen yeniden düzenleyeceğiz, yeniden 

dönüĢtüreceğiz, yeniden sosyal donatıların olduğu, yeniden yeĢil alanların olduğu, yolların geniĢ olduğu 

bir kent yaratmak lazım. Üç yıldır konuĢuyoruz, inĢallah yaparız. Ama yinede ben diyorum ki; bu konuyu 

isterseniz bekletelim Sayın Grup BaĢkan Vekilleri ArkadaĢlarımız… Oturalım, düĢünelim, belki baĢka bir 

yol bulalım. Çünkü Ġstanbul… Ġstanbul diyorum, bölgede büyük bir deprem var. ġimdi Ġzmir‟deki deprem 

çok büyük değildi tabii. 117 canımızı kaybettik ama bölge depremi çok büyük bir afet. Sayılar… Yani 

düĢünmek bile istemiyorum, korkunç rakamlar çıkacak ortaya. Belki bir Ģeyler konuĢulabilir, belki yeni 
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bir Ģeyler ortaya çıkabilir. Bekletsek hiçbir Ģey kaybetmeyiz diye düĢünüyorum. Bunu ben öneriyorum. 

Saygılar sunuyorum. (3 dakika 43 saniye) 

MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ: Peki, baĢkaca bir görüĢ var mıdır? Sayın AYDIN, buyurun.  

MURAT AYDIN: Sayın BaĢkan‟ım, Değerli Meclis hepinizi saygıyla selamlıyorum. Bu önümüzdeki 

konu daha önceleri de çok tartıĢtığımız ve konuĢtuğumuz bir konunun aslında devamı niteliğinde. O 

yüzden Sayın BOZTEPE‟nin “Bu konuyu yeniden ele alalım.” dediği mesele, yani bu önerge ilk kez 

gelip, ilk kez konuĢtuğumuz bir mesele olmadığı için biz bu konunun bugün görüĢülüp oylanmasını 

gerektiğini düĢünüyoruz. Ayrıca, zaten 6306 sayılı Yasa gereğince yapılacak kentsel dönüĢümden 

bahsediyoruz. Zaman zaman arkadaĢlarımız, kimi zaman haklı kimi zaman haksız Ģekilde kentsel 

dönüĢümün yavaĢ ilerlediğine dair eleĢtirilerde bulunuyorlar. ĠĢte biz de yapmaya çalıĢıyoruz 

yapabildiğimiz kadarıyla. Bu Önergedeki konuda, kentsel dönüĢümü biraz daha etkili ve hızlı 

yürütebilmek için oluĢturduğumuz modele iliĢkin bir Önerge. Elbette ki bu modelin eleĢtirilecek yanları, 

tereddüt uyandıran hususları olacak ve Muhalefet Grubu da buna iliĢkin kendilerince önerilerini ve 

uyarılarını dile getiriyorlar. BüyükĢehir Ġdaremizde bu uyarıları dikkate alarak bu konunun daha etkili 

Ģekilde yürütülmesine çaba sarf ediyor. Biz Önergenin Komisyondan geldiği Ģekliyle oylanmasını talep 

ediyoruz. (1 dakika 9 saniye) 

MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ: Peki. Değerli Meclis Üyeleri… 

HÜSNÜ BOZTEPE: Sayın BaĢkan… 

MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ: Buyurun, buyurun Sayın BOZTEPE. 

HÜSNÜ BOZTEPE: Erhan Bey demin söyledi, ben çünkü protokolde görmedim tam ama; yetki 

devrinden bahsetti. Sanırım Meclis yetki devri yapamaz, Hukukçu ArkadaĢlar burada ama… Herhalde 

yetki veriyoruz. Erhan nasıl oluyor? Erhan Bey? 

MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ: Evet. 

HÜSNÜ BOZTEPE: Yetki, yetki devri yapmıyoruz değil mi? 

ERHAN ÇALIġKAN: ġöyle… 

HÜSNÜ BOZTEPE: Yetki devri yapamayız çünkü…  

ERHAN ÇALIġKAN: Protokol imzalıyoruz… 

MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ: Tamam. 

ERHAN ÇALIġKAN: Protokolle, 6306 sayılı Yasanın protokolüyle %50‟si ve fazlası belediyeye ait 

Ģirketlere yapım iĢini devredebiliyor.  

MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ: Aynen. 

ERHAN ÇALIġKAN: Ancak bu yapım iĢini devir etmenin amacı; onunda alıp aynı Ģartlarla bir 

baĢkasına devir etmek değil. 

MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ: Tamam. 

ERHAN ÇALIġKAN: Uygulamadaki fark, benim ifade ettiğim buydu.  

MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ: Bunu söylemiĢtiniz. Peki, teĢekkür ederim. Değerli ArkadaĢlar,            

I. BirleĢimde Gündemde Bırakılan Komisyon Raporunu oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, 

etmeyenler? Oyçokluğu ile kabul edilmiĢtir. 

 

IV.  BAġKANLIK MAKAMINCA GÜNDEME EKLENEN KOMĠSYON RAPORLARININ 

GÖRÜġÜLMESĠ 

MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ: ġimdi Komisyon Raporlarının görüĢülmesine devam ediyoruz. Sayın 

KÖKKILINÇ, 1. madde? 

NĠLAY KÖKKILINÇ: 1. madde yine oyçokluğu ile uygun görülmemiĢ, Komisyondan geldiği Ģekliyle 

oylansın.  

MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ: Gündemimizin 4. maddesindeki, 1. Komisyon Raporunun oyçokluğu 

ile geldiğini söyledi Sayın KÖKKILINÇ ve Komisyondan geldiği Ģekliyle oylanmasını talep etti. BaĢkaca 

bir görüĢ var mıdır? Sayın ġAHĠN buyurun. Milliyetçi Hareket Partisi Grup BaĢkan Vekili Sayın ġAHĠN 

söz aldı.  

SALAHATTĠN ġAHĠN: Evet. Sayın BaĢkan‟ım, bu Önergeyi ben vermiĢtim. Oyçokluğu olmuĢ. Evet, 1. 

maddeyle ilgili konuĢuyorum. ġehidimiz, ġehit Üsteğmen Murat YILDIZ isminin verilmesini istemiĢtim 

Önergemde, istemiĢtik; ama ret olmuĢ. Esasında o zaman da belirtmiĢtim, bu aile bu ismin buraya 

verilmesini çok istiyor. Afganistan‟da görevi esnasında Ģehit olan Üsteğmen‟imiz Murat YILDIZ. Tabii ki 

oyçokluğuyla ret olmuĢ. Eğer, mümkünse bunu iade edip, tekrar isim verilebilir mi? Bunu tekrar 
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yineliyorum. Evet, teĢekkür ederim. (55 saniye) 

MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ: Peki, Sayın ġAHĠN‟e teĢekkür ederiz. Evet, Hukuk Komisyon 

BaĢkanımız Ufuk Bey söz istedi. Buyurun Ufuk Bey. 

UFUK YÖRÜK:  Sayın BaĢkan‟ım kısaca bir bilgi vermek istiyorum. Tabii biz de Allah‟tan bir kez daha 

rahmet dileyelim kendisine. Ġsmini de vermek isterdik ancak bizim bir Ġlke Kararlarımız var. Biz cadde 

isimlerini, sokak isimleri, numaraları değiĢtiremiyoruz. Bu çok kamusal zararlara yol açıyor. Kaldı ki ismi 

inceledik, birçok yere ismi verilmiĢ, hatta talep edilen sokağa da bir Anı Tabelası Ģeklinde Gaziemir 

Belediyemiz orada kendisini yaĢatıyor. Resmi de var, internete girersek görüyoruz. Yani sonuçta biz 

birçok, birçok yerde ismi yaĢatılan… Çok programlı bir Anadolu Lisesi‟ne ismi verilmiĢ, bir dershaneye 

ismi verilmiĢ, yine GümüĢhane‟de bir sokağa ismi verilmiĢ, pardon kıĢla içerisindeki bir sokağa ismi 

verilmiĢ.  Ġsmi bu denli yaĢatılırken Ġlke Kararlarımız doğrultusunda bu ismin Anı Tabelası Ģeklinde aynı 

sokakta kalmasını uygun gördük. Ret edilen bir Ģey yok. Ġlke Kararlarımız doğrultusunda Anı Tabelasıyla 

ismi yaĢayacaktır. (1 dakika 10 saniye) 

MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ: Evet. Evet, Değerli ArkadaĢlar 1 no’lu Komisyon Raporunu 

Meclisimizin oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oyçokluğu ile kabul edilmiĢtir. 

ġehitlerimizin isimlerini caddelere, sokaklara, meydanlara Türkiye‟nin her yerine dağlara, taĢlara, ovalara 

yazsak az gelir Değerli ArkadaĢlar. Çünkü hakikaten bizlerin burada güven içinde Meclis yapabilmeleri, 

yapabilmesi, siyasetimizi burada güven içinde yapabilmemiz için bu arkadaĢlarımız, bu kardeĢlerimiz, bu 

vatandaĢlarımız, bu askerlerimiz, bu polislerimiz canlarını seve seve feda ediyorlar. Yani bunun hakikaten 

anlatılacak… Bunu tarifi mümkün olmayan bir Ģey bu yani. En yüksek mertebeye eriĢmek için, vatan 

için, millet için, hepimiz için gözlerini kırpmadan canlarını veren insanlar. O açıdan hakikaten biraz önce 

hem Salahattin Bey‟in hem de Ufuk Bey‟in söylediği ne yapsak az bu insanlar için, devlet ve kurumlar, 

kamu kurumları, belediyeler zaten yapılması gereken her Ģeyi fazlasıyla yapmak istiyoruz. Ama burada 

dediğim gibi reddedilen bir Ģey değil yani. Bir Ģehidimizin ismini bir Ģeye vermek bir değil. ġehitlik 

törenlerine gittiğimde Sayın Vali Bey‟le, Garnizon Komutanıyla en çok karĢılaĢtığımız orada ġehit 

Annelerinin, ġehit Babalarının gözü yaĢlı olarak bizden iĢte, “ġuraya ismi verin, Ģuraya Ģunu yapın.” Bu o 

kadar, onlar için o kadar önemli ki bu gerçekten ama bizler için de önemli. O açıdan reddettiğimiz bir Ģey 

yok ama veremediğimiz, yapamadığımız bir Ģey var diye bunu bu Ģekilde Ġzmir Halkı‟yla da paylaĢmıĢ 

olalım. TeĢekkür ederim. ġimdi 2. maddeye geçiyoruz.  

NĠLAY KÖKKILINÇ: 2. madde iki Komisyonun farklı görüĢü olmuĢ. Plan ve Bütçe Komisyonu 

oybirliği ile uygun görmüĢ, Hukuk Komisyonu oyçokluğu ile uygun görmüĢ. Dolayısıyla Hukuk 

Komisyonuna göre oylanmasını öneriyoruz.  

MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ: BaĢkaca bir görüĢ var mıdır? Sayın SEVĠL buyurun. AK Parti adına 

Sayın SEVĠL söz aldı.  

BURÇĠN KEVSER SEVĠL: Sayın BaĢkan, Sayın Meclis, Hukuk Komisyonu Üyesi olarak neden 

oyçokluğu verdik? Bunu açıklamak için söz almıĢ bulunuyorum. ġimdi bu yaklaĢık 1 - 1,5 yıl önce bizim 

Komisyonlarda görüĢtüğümüz ve Meclis‟ten de Komisyonlardan da oybirliği ile geçirdiğimiz bir 

konuydu. Konu Ģuydu; BüyükĢehirin mülkiyetindeki alanlarda ATM‟lerin, Reklamlı ATM Alanlarının 

kiralanması iĢiydi. Gelir getirici bir faaliyetti ve biz o gün de bu gün Plan ve Bütçe Komisyonumuzun 

sergilediği tavır üzerine de gelir getirici her türlü faaliyet noktasında olumlu görüĢ beyan ettiğimizi ve bu 

iĢlerin bir an önce yapılaması gerektiğini söylemiĢtik. Ancak, yaklaĢık 1 - 1,5 yılı geçen, 1 yılı aĢkın bir 

sürede 1,5 yıla yakın bir süre… Bu süre içerisinde Ģimdi biz aynı ihale yetkisi, ihale koĢullarının, 

süresinin 5 yıldan 10 yıla, kiralama süresinin 5 yıldan 10 yıla çıkarılması Ģeklinde bir değiĢikliğin 

oylanmasıyla karĢı karĢıya kaldık. Biz tabii ister istemez ilk önce Ģunu sorduk, dedik ki yani; “Geçen bu 

1,5 yıla yakın bir süreçte neler yapıldı? Bu iĢlemler neden hızlandırılmadı?” Ama sadece kısmi yer 

tespitlerinin yapıldığı bilgisini aldık ve aslında muhalefet etmemizin de temel sebeplerinden birisi buydu. 

Biz genel olarak; Ġzmir BüyükĢehir Belediyesi‟nin iĢ ve iĢlemlerinde, usulünde sürekli bir aksama ve 

ertelemenin yaĢandığını, bu iĢten, bu sebepten dolayı da yaklaĢık 1 yıldır beklide gelir elde 

edebileceğimizi yerlerden Ģuan gelir elde edemediğimizi söylemiĢtik. Ama aslında hukuken bizim için en 

geçerli olan ret sebebi Ģuydu; kiralama süresinin 5 yıldan 10 yıla çıkartılması. Gelen Önergede de 

ekonomik sebepler ve maliyetin karĢılanması sebep gösterilmiĢse de, kanaatimizce; “2886 Ġhale 

Kanununa göre de yapılacak olan bu ihalede, sürenin 5 yıl olarak kısa tutulması aslında belediyenin 

ileriye dönük kâr elde etmesi ve sürdürülebilirliği, bu iĢin sürdürülebilirliği açısından daha faydalı 

olacağını” söyledik. Bu görüĢlerle birlikte bu maddeye oyçokluğu verdik. TeĢekkürler. (1 dakika 21 
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saniye) 
MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ: Peki, baĢka, baĢkaca… Erhan Bey buyurun, Erhan Bey buyurun. 

ERHAN ÇALIġKAN: Sayın BaĢkan, Değerli ArkadaĢım kendi Hukuk Komisyonu bakıĢ açısıyla izah 

etti. Ancak biz buna oybirliği verirken. Plan Bütçe‟de gelir getirmesi amacıyla oybirliği verdik. Ancak 

Meclis‟te de bu söyleyeceklerimizi ifade edeceğimizi de Değerli ArkadaĢlarımızla paylaĢtık. ġimdi bakın, 

Bürokrat ArkadaĢlar güzel bir hazırlık yapmıĢlar Belediyeye para kazandırmak istiyorlar, katılıyoruz. 

ġimdi bu ihaleye çıktığınızda bu ihaleyi kazanan Ģirket… 2886 ile ihaleyi kazanan Ģirket Ġzmir'de tekel 

pozisyonuna gelecek. Bakın, bir tekel yaratacaksınız 10 yıl boyunca. Bankalar, herhangi bir banka ATM 

koymak istediğinde bu Ģirkete gidecek ve parayı bu Ģirkete ödeyecek. Çünkü parayı bu Ģirket belirleyecek 

ATM‟nin kirasını, Belediye belirlemeyecek. Bu ihaleye alan Ģirket, Belediyeye kirasını ödeyecek ama 

istediği fiyattan verecek. Bakın ArkadaĢlar, devasa bir iĢi ĠZBETON‟a devrederken, kentsel dönüĢüm iĢini 

bu kadar gelir getirebilecek basit bir iĢi bir belediye Ģirketi vasıtasıyla yapılmaması çok büyük bir 

eksikliktir. Eğer bir tekel yaratacaksanız, yarattığınız tekelin belediyeye ait bir Ģirket olmasını özel bir 

Ģirket olmasına yeğleriz arkadaĢlar. Dolayısıyla bunu bir daha düĢünmenizi, bunu ihaleye çıkmaktansa 10 

yıllığına istediğiniz bir Belediye ġirketine verilmesini buradan öneriyoruz. Gelin, bu iĢi bir Belediye 

ġirketine verelim. Çünkü bu iĢ atla deve değil. Bu iĢ yerler belirlenecek, çok basit Ģekilde inĢa edilecek, 

inĢa edilenlerin içerisine de ATM'ler kullanılacak, bankalarla konuĢulacak. Bunu yapamayacak bir 

Belediye ġirketi olduğunu düĢünmüyorum, teĢekkür ediyorum. (2 dakika 12 saniye) 

MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ:  Peki, teĢekkür ederim. BaĢkaca bir görüĢ var mıdır? Sayın AYDIN 

buyurun. 

MURAT AYDIN: Sayın BaĢkan‟ım, Değerli Meclis Üyeleri önümüzdeki Önergeyi daha önce 

konuĢmuĢtuk ve söylediği gibi ArkadaĢlarımızın 2021 tarihinde bunu oybirliği ile geçirmiĢtik. ġimdi, 

anladığım kadarıyla arkadaĢlarımızın açıklamasından burada itiraz edilen konu; Önergenin kendisine 

değil de süresine dair bir itiraz dile getirdiler. Haklılar, biz de büyük ölçüde zaten bu bizim dönemimizi 

taĢmayacak Ģekilde genellikle iĢlemleri belirliyoruz. Ama tabii bu bir kesin bir kural ya da kesin bir yasal 

zorunluluk değil. Bir ilkesel bakıĢ. Yani biz sonraki dönemleri bağlayıcı tasarruflarda mümkün olduğunca 

bulunmuyoruz. Ama bu ilkemizi gözetirken de hep Belediyenin ve Ģehrin çıkarlarını da gözetmek 

zorundayız. Yani, mesela son 6 ayımızda, son 3 ayımızda önemli faydalı bir iĢ geldiğinde buna dair 

kararımızı aldığımızda ister istemez öbür döneme dâhil bir tasarrufta bulunmuĢ olacağız. Dolayısıyla 

evet, kural olarak biz de 5 yılı geçmeyen bir iĢlem yapmaya çalıĢıyoruz ama bazen iĢin niteliği, bazen iĢin 

gerekliliği, ekonomik sonucu ya da ekonomik getirisi ya da götürüsü bize gelecek dönemlere iliĢkin de 

iĢlemler yaptırabiliyor. Örnek vereyim mesela; Buca Metrosu ile ilgili krediyi 18 yıllık aldık. 4 yılı 

ödemesiz kalanı ödemeli, 18 yıllık kredi aldık… (Salondan ses kayıtlarında 

anlaĢılamayan/ayrıĢtırılamayan sesler ve sözler.) Tabii ki aynı Ģey değil, Ģunu anlatmaya çalıĢıyorum; 

bazı iĢ ve iĢlemlerde dönemi aĢan kararlar verebiliriz. Bunu Merkezi Hükümet de yapıyor biz de 

yapıyoruz. Burada ama temel bakıĢ açımız, temel prensibimiz mümkün oldukça dönemde kalmaktır. Ama 

buradaki olayda da Ģunu gördük ki 2021'de de aynı endiĢelerle zaten 5 yıl olarak belirlemiĢtik ki o 5 yılı 

belirlediğimizde de aslında 2026'ya taĢarak zaten öbür döneme de geçtik aslında. ġimdi zaten bunun 

ekonomik olarak daha az gelir getirici olduğu ya da kamuya daha az kazanç sağlayacağı anlaĢıldığı için 

buna iliĢkin Önerge, Ģu an önümüzdeki Önerge 10 yıla iliĢkin yani. Bunu Belediye ġirketi mi yapsın? 

Özel bir Ģirket mi olsun? Burada tekel mi oluyor, olmuyor mu? Meselesi daha önce hiç konuĢmadığımız 

ve daha önce bu Ģekilde bir itirazın ileri sürülmediği bir Ģeydi. Biz burada sadece Önergedeki, 2021'de 

geçen Önergedeki süreye iliĢkin bir değiĢiklik yapıyoruz. Bu nedenle Cumhuriyet Halk Partisi Grubu 

olumlu oy kullanacak. (2 dakika 31 saniye) 

MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ: Peki, teĢekkür ederim. Değerli ArkadaĢlar, buyurun Hukuk Komisyon 

BaĢkanımız. 

UFUK YÖRÜK: Grup BaĢkan Vekilimden özür diliyorum, kendisinden sonra söz almak istemezdim 

ama; iki konuyu aydınlığa kavuĢturmak için söz aldım. 1,5 yıldır veya 14 - 15 aydır bir Ģey yapılmamıĢ 

değil Bürokratlarımız ve ilgili Daire BaĢkanlığımız çok ciddi bir çalıĢma yapmıĢ. Envanter çalıĢmasını bu 

süre içerisinde tamamlamıĢ, hangi bölgelerde bunu kurulabileceği ilçe ilçe tarama yapılarak belirlenmiĢ, 

114 adet nokta belirlenmiĢ. Bunların da ihale aĢaması hazır hale getirilmiĢ. ġu konuyu biz de çok 

düĢündük bir tekelleĢme sağlayacak mı? Ancak bunun alt detayında irdelenmesinde Ģöyle bir sonuç 

çıkıyor; merkezdeki belirlenen lokasyonla, çevre ilçelerde daha merkeze uzak ilçelerde belirlenen 

lokasyonların aynı değerde olmadığı aynı cazibeye sahip olmadığı ortaya çıkıyor. Biz eğer her bir parçayı, 
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her bir lokasyonu ayrı ayrı ihaleye çıkarsak bu bizim Belediye ġirketimizin tek baĢına üstleneceği veya 

altından kalkacağı bir iĢ değil. Ayrı bir departman, ayrı bir maliyet. Biz ihalede tüm lokasyonları bir 

hamur, bir bütünsellik içerisinde ihaleye çıktığımızda ücra köĢedeki, daha uzak ilçelerdeki lokasyonla, 

merkezdeki lokasyonun cazibesi bir araya getirip daha yüksek daha çok gelir getireceği bir unsur elde 

ediyoruz. Yapılan iĢ bu anlamda yapılmıĢtır, bence doğru da yapılmıĢtır. Hem süre açısından hem yapılan 

hazırlıkların tamamlanması açısından bugünkü kararımız yerinde olacaktır, sağ olun. (1 dakika 43 saniye) 

MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ: Peki, teĢekkür ederim… (Salondan ses kayıtlarında 

anlaĢılamayan/ayrıĢtırılamayan sesler ve sözler.) Yani, müsaadenle 2. kere söz… Aynı Ģey, neyi 

düzelteceğiz Erhan Beyciğim? 

ERHAN ÇALIġKAN: Ufuk Bey'in söylediğinde herhalde bir yanlıĢ anlaĢılma var benim söylediğimi. 

Biz bunu devrederken; “Kendi Belediye ġirketimiz ihaleye çıksın tek tek diye devredelim.” demedim. 

“Ġhalede bu iĢi alacak Ģirketin yapacağı iĢi, Belediye ġirketimiz bizzat kendisi yapsın.” dedim. Aradaki 

fark bu. Eğer bu Ģekilde olursa Ufuk Ağabey‟in dediği gibi olmuyor. 

MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ: Evet, peki. Sayın SEVĠL? Sayın ġAHĠN? Sayın SEVĠNÇ?  Değerli 

ArkadaĢlar, Komisyonlardan Gelen Raporların, 2 no’lu Komisyon Raporunu Komisyonlardan geldiği 

Ģekliyle Meclisimizin oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oyçokluğu kabul edilmiĢtir. 3? 

NĠLAY KÖKKILINÇ: 3. madde de Komisyonlarından oyçokluğuyla uygun görülmüĢ, geldiği Ģekliyle 

kabul edilsin. 

MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ: BaĢkaca bir görüĢ var mıdır? Kim söz alıyor AK Parti'den? Kim söz 

alıyor? Erhan Bey buyurun. 

ERHAN ÇALIġKAN: ġimdi, Sayın BaĢkan‟ım, Değerli ArkadaĢlar, ĠZTARIM; 3. defa Haziran Ayında, 

geçtiğimiz yıl Kasım Ayında ve de bu ay… Yani Ģöyle hesapladığımızda 7 aylık bir süre içerisinde 3. kez 

sermaye artırımına gidiyor. ġimdi sermaye artırılmaz mı? Arttırılır. Tabii ki sermaye ihtiyaç olduğunda 

arttırılacak. Ancak sermaye artırımının gerekçesi çok önemli. ġimdi biz Kasım Ayında sermaye 

arttırdığımızda bütün hazırlıkların, fabrikanın bütün hazırlıklarının tamam olduğunu, son kez sermaye 

artırıldığını, artırılan sermaye ile de bir daha ihtiyaç olmadan… Yani ilgili Genel Müdürümüz bunu 

Komisyonda anlattı. “Defaatle” sorduk; “Bakın, ikinci kez geliyorsunuz.” “Evet.” dedi. “Dövizde artıĢ 

oldu.” Ama Kasım‟dan bu yana dövizde artan bir Ģey yok. Neden olduğunu, aynı para… Yine Kasım‟da 

istenen artıĢın 40 milyon lirasını “Makine Teçhizat Alımı” ile ilgili yapacağını… Yani, Paketleme 

Makinesinin alınacağını söyledi arkadaĢlarımız. Yine Paketleme Makinesi, 100 milyon lira artıĢın 

içerisinde 40 milyon lira yeniden Paketleme Makinesi alınacağı söyleniyor. ġimdi iĢ tabii biraz daha 

araĢtırılınca ortaya Ģu çıkıyor, arkadaĢlarımız ifade ediyor; “Biz Kasım Ayındaki 40 milyon lira… 

Alamadık, yani o parayı baĢka yere kullandık.” “Nereye kullandınız o parayı?”  “Biz Halkın Bakkalı‟nı 

devraldık marketlerini, aldığımız marketlere para harcadık. Aldığımız marketlerde et satmak için et 

aldık.” ġimdi ben soruyorum ArkadaĢlar, hepinizin iĢ yeri var herkes iĢ yapıyor. ġimdi “Vizyon” 

diyorsunuz. “Bizim, yani Belediye‟yi Ġzmir'i ileriye taĢıyacak Vizyonumuz var.” diyorsunuz. 3 ayı mı 

planlıyorsunuz? Yani mümkün mü 7 ayda üç defa aynı makineyi almak için, aynı parayı planlayıp da… 

Yahu günlük kararlar mı alıyorsunuz? Birisi hemen aklına geliverdi; “Hadi Halkın Bakkalı‟nı 

devredelim.” mi diyorsunuz? Bunlar, yani bizim bu konudaki endiĢemiz bu saatten sonra Ģudur; yani biz, 

her sermaye artıĢında bugüne kadar AK Parti olarak yatırımla ilgili bütün sermaye artıĢlarına evet 

kullandık, hiç istisnasız. Bakın, bir tane ret oyu kullanmadık. Ġlk defa, çünkü neden? Biz artık Ģu konuda 

endiĢe duyuyoruz; “Yatırım yapacağız.” diye alınan paralarla yatırım yapıldı mı, yapılmadı mı? Bu 

konuda hiçbir bilgimiz yok. Söylenene de güvenemiyoruz artık. Bu nedenle bugünden itibaren yatırımla 

da ilgili olsa gelen, verilen söz ya da ifade edilen nedenle yapılmamıĢ hiçbir Ģeye bir daha evet oyu 

kullanmayacağız. TeĢekkür ediyorum. (3 dakika 25 saniye) 

MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ: Peki, baĢkaca bir görüĢ var mıdır? Sayın KÖKLÜ buyurun. 

BÜLENT KÖKLÜ: Sayın BaĢkan‟ım, Değerli Meclis Üyelerim bu üzücü günde tartıĢma yaratmak 

istemiyorum. Komisyonda zaten yeterince bu konular üzerinde durduk. Erhan Bey'in bahsettiği konularla 

ile ilgili Bürokrat ArkadaĢımız bize zaten bilgi verdi. Haziran ayında 100 milyon lira, Kasım ayında 50 

milyon liralık bir sermaye artıĢı var, doğrudur. 150 milyon liralık bir sermaye artırılmıĢ. Ama 2022 yılında 

204 milyon 750 bin TL'lik bir yatırım yapılmıĢ. Sonuçta ĠZTARIM; bizim Belediyemizin bir paydaĢı, 

bizim Ģirketimiz. “Sosyal Belediyecilik” anlayıĢı içerisinde birçok yere kol kanat geriyor. Süte yatırım 

yapmıĢ, süt almıĢ, et almıĢ, evet. Halkın Bakkalı‟nı devir almıĢ oraya 19 milyon liralık et almıĢ. Yarın sıra 

dıĢı bir Ģey çıkabilir ya da yeni bir program çıkabilir yine sermaye artıĢıyla karĢı karĢıya kalınabilir ama 
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hesap verilemez bir durum da değil. Bunu önümüzdeki günlerde Erhan Bey'in ifadesiyle; eğer “Ġzah 

edilemez veya yapılamaz bir Ģey var, biz hayır kullanacağız.” diyorsa onların kendi Ģahsi düĢünceleridir. 

Ben, geldiği Ģekilde oylanmasını istiyorum. Ġyi akĢamlar diliyorum. (1 dakika 16 saniye) 

MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ: Peki, teĢekkür ederim. BaĢkaca bir görüĢ var mıdır? BaĢkaca bir görüĢ 

olmadığına göre… Sayın SEVĠL? Sayın ġAHĠN? Sayın SEVĠNÇ? 3 no’lu Komisyon Raporunu 

Komisyonlardan geldiği Ģekliyle oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oyçokluğu ile kabul 

edilmiĢtir. 4?  

NĠLAY KÖKKILINÇ: 4 ve 5. maddelerde plana itiraz var askı süresi içerisinde, birlikte görüĢülerek 

Komisyonlarından geldiği Ģekilde oyalansın diyoruz. Oyçokluğuyla uygun görülmüĢ. 

MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ: BaĢkaca bir görüĢ var mıdır? Peki, birlikte görüĢeceğiz…  

BURÇĠN KEVSER SEVĠL: Birlikte görüĢülmesi bizim için uygun ama muhalefet Ģerhimizin 

okunmasını talep ediyoruz.  

MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ: Nasıl efendim? Duymadım…(Salondan ses kayıtlarında 

anlaĢılamayan/ayrıĢtırılamayan sesler ve sözler.) ArkadaĢlar bir müsaade buyurur musunuz? Buyurun. 

BURÇĠN KEVSER SEVĠL: “Birlikte görüĢülmesi uygundur.” demiĢtik ama orada bir muhalefet 

Ģerhimiz var onun, 4. ya da 5. madde fark etmez, ikisinden birinin Meclis‟te okunmasını talep ediyoruz. 

MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ: Sayın AYDIN buyurun. (Salondan ses kayıtlarında 

anlaĢılamayan/ayrıĢtırılamayan sesler ve sözler.)  Gördüm efendim, gördüm. 

MURAT AYDIN: Sayın BaĢkan‟ım, bunu arkadaĢlarımız bir iki defa daha da dile getirdiler hep aynı Ģeyi 

söyledik aslında. ġimdi, Komisyon Raporlarını ve Komisyon Önergelerini tartıĢıyoruz ve herkes kendisi 

görüĢlerini dile getiriyorlar. Burada Komisyon Raporlarına dair Gündemin özetini önümüzde ve bu özeti 

madde numaraları göre oylanmasına dair bir Önerge ile baĢlıyoruz her defasında ve bu Ģekilde yapıyoruz. 

Tabii ki AK Parti Grubundaki ArkadaĢlarımız kendi görüĢlerini kendi muhalefet gerekçelerini dile 

getirmek ve gerekirse de istiyorlarsa da o görüĢü oradan okumak hak ve yetkisine sahiptirler. Bunu, Divân 

üzerinden okutmanın bilgilendirme bakımından bir faydası olmadığı gibi yeni bir usul ihdas etmek ve 

yeni bir usul tartıĢmanın anlamı olmayacağını düĢünüyoruz. TeĢekkür ederim. (50 saniye) 

MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ: Evet… Eğer, muhalefet Ģerhi varsa muhalefet Ģerhi ya da eğer bir 

muhalefete bir Ģerh düĢecek bir metinleri varsa onu bulundukları yerden Hatip ArkadaĢlarımız… 

(Salondan ses kayıtlarında anlaĢılamayan/ayrıĢtırılamayan sesler ve sözler.) Evet, oradan 

okuyabilirler ve not düĢer, kayıtlara geçerler o açıdan buna bir engel durum yok. O zaman Ģey konusunda 

mutabıksak, sanıyorum aynı madde galiba 4‟le 5 yani benzer iki yeri ilgilendiren. Çünkü Urla‟yı 

ilgilendiren bir konu. Sayın SEVĠL siz mi? GörüĢ… 

BURÇĠN KEVSER SEVĠL: GörüĢü o zaman okuyalım. 

MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ: Buyurun buyurun. Söz sizin, buyurun. 

BURÇĠN KEVSER SEVĠL:  ġöyle… Ama Ģunun altını çizeyim yani; yeni bir usul ihdas etmek gibi bir 

niyetimiz, derdimiz yok. Okuyabileceğimizi biz de biliyoruz, sadece niyetimizin ortaya konulması 

adına… 

MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ: Anladım… 

BURÇĠN KEVSER SEVĠL:  Talepte bulunuyoruz yani ortak bir dil oluĢturabilmek adına aslında… 

İmar ve Bayındırlık Komisyon Raporu. AK Parti Komisyon Üyelerinin; “Kurumunuz web sitesinde 

„Meclis Kararları ve Komisyon Raporları‟ menüsünden yapılan inceleme sonucunda söz konusu 

parsellere ilişkin daha önce hazırlanarak kurumunuza iletilen aynı nitelikteki 1/25000 ölçekli Çevre 

Düzeni Planı Değişikliği, Büyükşehir Belediye Meclisinin 14/10/2021 tarihli ve 05.1171 sayılı 

Kararıyla uygun görülmediği tespit edilmiştir. Söz konusu meclis kararında; “İzmir 1 Numaralı Kültür 

Varlıklarını Koruma Bölge Kurulunun 06/06/2018 tarihli ve 269 sayılı Kararı ile „1. Derece Arkeolojik 

Sit Alanı'ndan çıkartılarak „3. Derece Arkeolojik Sit Alanı‟ olarak tescil edilen, Urla ilçesi, İskele 

Mahallesi, 4392-4393-4396-4397-4398-4399-4400-4401-4402-4403-4404-4405-4406-440-4384-4385-

4386-4387 adaların „Kentsel Gelişme Alanı‟ olarak belirlenmesine yönelik hazırlanan ve Belediye 

Başkanlığımıza sunulan, 1/25000 ölçekli İzmir Büyükşehir Bütünü Çevre Düzeni Planı Değişikliği 

Önerisi, yürürlükteki 1/25000 ölçekli Çevre Düzeni Planının genel ilke ve stratejileri ile nüfus 

kabullerine aykırı olduğundan, ayrıca alandaki nüfus yoğunluğunu arttırıcı nitelik taşıdığı ..." 

şeklindeki gerekçelerle 1/25000 ölçekli Çevre Düzeni Planı Değişikliği önerisi uygun görülmemiştir. 

Askı süreci devam eden plan değişikliğinin gerekçesi plan raporunda "Plan değişikliğine konu alan, 

İzmir Büyükşehir Belediye Meclisi'nin 12/09/2012 tarih, 05.843 sayılı ile uygun görülerek onaylanan 
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1/25000 ölçekli İzmir Büyükşehir Bütünü Çevre Düzeni Planı'nda „1. Derece Arkeolojik Sit Alanı‟ 

kullanımında kalmaktadır. Planlama alanı içerisinde kalan parsellerin Meri 1/1000 ölçekli Uygulama 

imar planı bulunmaktadır. Bu plana göre uygulamaları yapılmıştır. Ancak 26/04/1984 tarih, 242 sayılı 

Kararı gereğince 1. Derece arkeolojik sit alanı olarak ilan edildikten sonra kesin yapılanma yasağı 

getirilerek  planları iptal edilmiştir. Ancak sonrasında Kültür ve Turizm Bakanlığı İzmir 1 Numaralı 

Kültür Varlıklarını Koruma Bölge Kurulunun 06/06/2018 tarih ve 269 sayılı Kararı gereği 3. Derece 

arkeolojik sit alanı kapsamına alınmıştır. Bu doğrultuda planlama alanı ve yakın çevresinin bir bütün 

olarak ele alarak koruma ve kullanma şartları ile yapılaşmaya ilişkin kararların verilmesi için plan 

değişikliğine gidilmiştir.”  şeklinde açıklanmaktadır. Belediye Meclisinizin 14/10/2021 tarihli ve 

05.1171 sayılı Kararında da açıkça belirtildiği üzere askı süreci devam eden 1/25000 ölçekli Çevre 

Düzeni Planı Değişikliğinin yürürlükte bulunan 1/25000 ölçekli Çevre Düzeni Planının genel ilke, 

strateji ve nüfus kabullerine aykırı olduğu açıktır. Söz konusu parsellere ilişkin Büyükşehir Belediye 

Meclisinin 14/10/2021 tarihli ve 05.1171 sayılı Kararı ile reddedilen plan teklifinin şu an askı süreci 

devam eden Büyükşehir Belediye Meclisinin 14/10/2022 tarih ve 05.1224 sayılı Kararı ile onaylanan 

plan değişikliği ile benzer nitelikte olduğu tespit edilmiştir. Ancak benzer nitelikteki taleplere ilişkin 

Belediye Meclisinizce birbirine bütünsel olarak zıt kararlar alınması durumu; kurumsal iç tutarlılık, 

şehircilik ilkeleri, planlama esasları ve kamu yararına açıkça aykırıdır. 1/25000 ölçekli Çevre Düzeni 

Planı Değişikliğine esas olarak İzmir 1 Numaralı Kültür Varlıklarını Koruma Bölge Kurulunun 

06/06/2018 tarihli ve 269 sayılı Kararı ile “1. Derece Arkeolojik Sit Alanı”ndan çıkartılarak “3. Derece 

Arkeolojik Sit Alanı” olarak belirlenmesi dayanak gösterilmektedir. Ancak bir alanın sit statüsünün 

düşürülmesi o alanın konut ve konuta hizmet edecek kullanımlara çevrilmesi gerektiği anlamına 

gelmeyeceği, aksi durumda benzer nitelikteki tüm alanların yapılaşmaya açılması yönünde bilimsel 

olarak hatalı bir anlayışın ortaya çıkacağı değerlendirilmektedir. Mekânsal Planlar Yapım 

Yönetmeliğinin “Genel Planlama Esasları” başlıklı 7. maddesinde bu Yönetmeliğe göre hazırlanacak 

her tür ve ölçekteki mekânsal planların planlama ilke ve esaslarına, planların hazırlanması ile ilgili 

standartlara, gösterim tekniklerine ve tanımlara uygun olarak hazırlanması gerektiği belirtilmektedir. 

Ancak askı süreci devam eden plan değişikliği incelendiğinde söz konusu standartları sağlamadığı, 

analiz ve sentezlerin yapılmadığı, ilgili koruma kurulu kararı dışında herhangi bir kurum/kuruluş 

görüşünün plan değişikliğine altlık teşkil etmediği, alanın korunmasına ilişkin kararlar üretilmediği 

vb. hususlar tespit edilmiş olup, bu nedenle anılan yönetmelik hükmüne aykırı işlem tesis edilmiştir. 

Mekânsal Planlar Yapım Yönetmeliğinin 7. maddesinde “Planlar, kamu yararı amacıyla yapılır.” 

şeklinde belirtilen hüküm dikkate alındığında askı süreci devam eden plan değişikliğinin üst ölçekli 

plan kararlarının bütünlüğünü bozucu nitelikte olduğu ve ayrıcalıklı imar hakkı yaratması nedeniyle 

kamu yararına aykırı plan kararlarının oluşturulduğu tespit edilmiştir. Bu gerekçelerle karara 

katılmıyoruz.” “şerhi ile Komisyonumuzca oyçokluğu ile uygun bulunmamıştır.” 

MECLĠS I.BAġKAN VEKĠLĠ: Peki, teĢekkür ederiz. Buyurun Sayın BOZTEPE. Hayır, buyurun. 

HÜSNÜ BOZTEPE: Sayın BaĢkan, bu gün biraz boğazlarım rahatsız da BaĢkan‟ım. Özür dilerim, 

oturarak konuĢmak istiyorum. 

MECLĠS I.BAġKAN VEKĠLĠ: Su su verelim. 

HÜSNÜ BOZTEPE: Sayın BaĢkan‟ım aslında biz bu konuyu çok konuĢtuk 2 yıldır. 2021 tarihinden beri 

konuĢuyoruz. Gerçektende iĢte yine aynı konulara geleceğiz maalesef. Bölgemiz deprem bölgesi ve 

burada 1/100.000‟likler ile 1/25.000‟liklerin uyuĢmasını hep örtüĢmesini hep istedik. Fakat burada da 

bakıyoruz ki burada 1/25.000‟lik, 1/25.000‟lik plan anında yapılıyor ve gidiyor. Bir de Kurul‟da gelen 

baĢka bir yazı daha var Sayın BaĢkan. Aslında dilerdik ki biz bunları… “İlgi C yazınıza iskele 1/5000 

ölçekli Koruma Amaçlı Nazım İmar Planı iptal edilen Mahkeme Kararını bozan herhangi bir Mahkeme 

Kararı olmadığı söz konusu Planın iptal edilmiş olduğu, dolayısıyla Sit Alanı bütünü de yürürlüğü devam 

eden 1/5000 ölçekli Koruma Amaçlı Nazım İmar Planı bulunmadığının anlaşıldığı ve Koruma Amaçlı 

İmar Planlarının hazırlanmasına ilişkin ilgili yönetmeliklerden Koruma Amaçlı İmar Planları varsa 

etkileşim geçiş sahaları ile ve Sit Alanlarının bütününü kapsayacak şekilde içinde bulunduğu yerleşme ile 

ilişkileri korunarak hazırlanması zorunludur. Denildiği dikkate alınarak Sit Alanı bütününde hazırlanacak 

uygun bulunan bir Sit Koruma Amaçlı Nazım İmar Planı olmaksızın ilgi A yazınızla iletilen, 1/5000 

ölçekli Koruma Amaçlı Nazım İmar Planı değişikliği teklifinin değerlendirilmesinin mümkün olmadığı 

hususunun gereğini bilgilerinize arz ederim.” Sayın BaĢkan‟ım, aslında burada Kurul da söylemiĢ. DemiĢ 

ki; “ Yani siz bunu bütüncül olarak çalıĢın.” demiĢ. 
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MURAT AYDIN: Kurul mu, Müdürlük mü? 

HÜSNÜ BOZTEPE: Ne fark eder? 

MURAT AYDIN: Yok, fark eder. 

HÜSNÜ BOZTEPE: Müdür, Müdür… ġimdi, Sayın BaĢkan‟ım… 

MECLĠS I.BAġKAN VEKĠLĠ: Evet. 

HÜSNÜ BOZTEPE: Biz bunu çok tartıĢıyoruz Komisyonda da. ArkadaĢlar, biz Ġmar Komisyonu olarak 

ne yapıyoruz? Bizim önümüze gelen konuyu o ana kadar kim yapıyor? Ġlgili Daire BaĢkanlığı, ilgili 

Müdürlük, ilgili iĢte ġeflik hazırlayarak planı bizim önümüze getiriyor. Bizim önümüze eksik bir evrak 

geldiği zaman ne diyoruz biz? Bu konuyla ilgili; “KardeĢim.” Diyoruz. “Niye bunu böyle yapıyorsun? 

Niye eksik evrak getiriyorsun?” diyoruz. Burada da evrakları tamamlamakla ilgili Kurul Müdürü bu 

yazıyı yazıyor. Diyor ki; “Sen böyle yapmalısın.” diyor. Yoksa ama ben de katılıyorum size bu Kurul 

Kararı değil bu. Ama sonuçta dosyayı tamamlamasını düĢünüyorum arkadaĢlar. Bunu Komisyonda da çok 

tartıĢtık. Ama bu konuda burayla ilgili niye bu kadar ısrar ediyoruz anlamıĢ değilim. Çünkü burada 

gelen… Demin, Sayın Burçin Hanım okudu. Nüfus yoğunluğu gelecek Değerli ArkadaĢlar. Burada 21 

tane bağımsız bölüm yapılacağına, 110 – 115 – 120 tane bağımsız bölüm yapılacak ve buna benzer 

korkunç bir rant ortaya çıkacak. Rant tabii ki insanlar için olsun ben buna karĢı değilim; ama ama bu da 

haksızlık olur yani haksızlık olur. Gerçekten de haksızlık olur. Buna karĢı Ġzmir BüyükĢehir Belediyesi ne 

yaptı? Hiçbir Ģey yapmadı. %25 terkle burada planı yapıyoruz. 600 metrekare olması lazım en küçük 

parselleri. BitiĢik Nizamda orada rezidanslar yapılacak ve biz buna “Evet” diyoruz. Öbür tarafta da 

yukarıdaki kayalıkların üstündeki 1/25.000, 1/100.000‟lerde lekeli olanlar gelen 1/25.000‟likler… Bunları 

reddediyoruz. Bırakın insanlar oraları yapsınlar. Rezerv alanları çıksın, konutlar yapılsın. Daha sağlam 

konutlar yapılsın. Bu bataklığın içinden çıksın insanlar yavaĢ yavaĢ. Bu konuyla ilgili Ġzmir BüyükĢehir 

Belediyesi baĢlasın çalıĢmaya. Biz de sonuna kadar destek verelim size. Yani bu konuda bilmiyorum niye 

inat yapıyorsunuz bu kadar bilgim yok ama durum bu. 

MECLĠS I.BAġKAN VEKĠLĠ: Peki. 

HÜSNÜ BOZTEPE: Yani çok konuĢuldu. KonuĢulacak çok Ģey var; ama maalesef bu yanlıĢları 

yapmaya devam ediyoruz. (3 dakika 47 saniye) 

MECLĠS I.BAġKAN VEKĠLĠ: Peki, baĢkaca görüĢ var mı? Sayın ÇAĞLAYAN buyurun. 

BURHAN SUAT ÇAĞLAYAN: Sayın BaĢkan, arkeolojik alanlar; bilirsiniz çevrelerinde ya duvar vardır 

ya da tellerle çevrilidir, ayrılmıĢ alanlardır. Ancak hiçbir arkeolojik alanın sınırı tam olarak belli değildir. 

Bu her arkeolojik alanda böyledir. Hiç bir arkeolojik alanın o çevrilmiĢ olan o duvarın dibinde de villa 

göremezsiniz. Çünkü burada, Urla‟da yıllarca önce bu kentte, Klazomenai‟de 10 binin üzerinde insan 

yaĢıyordu. O fabrikanın civarında, o zeytin iĢleyenin civarında 10 bin civarında insan varmıĢ orada. Yani 

siz nereden dik tutsanız 10 bin kiĢi sığmaz oraya, o bölgeye. Yani bu demektir ki o bölgeye ve çevrilmiĢ 

olan alanın dıĢında da bir yığın yerde arkeolojik alan var demektir. Bu nedenle Ģimdi Sit Kurulu‟nun ki 

çok tutucu olması gereken ve de varlığı ile her zaman gurur duyduğumuz Sit Kurulu‟nun birkaç tane 

sondaj yapıp… Yani o sondajlarda bir Ģey çıkmadı. O zaman bir yerine 3. hemen bitiĢiğine, o arkeolojik 

alanın bitiĢiğine “3. Derece de verelim.” demesi, 3. Devreye yükseltmesi anlaĢılır gibi değil. O 

kadarında… mutlaka orada bir Ģey var. Çevresi mutlaka arkeolojik alandır oranın da. Ve bu olay dönüĢü 

imkânsız bir durum yaratacaktır, telafisi imkânsız bir durum yaratacaktır. Yarın oraya villalar dikildiğinde 

onun altında kalan arkeolojik eserler bir daha çıkmayacaktır ya da o sondaj yapılırken, o binaların temel 

kazınırken bir çıktığı zaman acele üstü kapatılıp baĢka bir yere kazılacaktır. Bunu bilmek için çok zeki 

olmaya gerek yok. Herhangi bir arkeolojik alana gidip bakılırsa bu görülür ki dünyanın gözünün olduğu 

bir alan bu alan. Klazomenai‟de dünyanın gözü vardır. Az önce anlattı arkadaĢım bana Alparslan BĠLEN. 

Yani Anaksagoras‟ın memleketi orası ve dünya Anaksagoras‟ı izliyor. Ve alınacak kararı ve bu kararın 

arkasından oraya dikilecek villaları korkuyla izliyor. ġimdi, 1. Dereceden 3. Dereceye çıkarılması… Ne 

yazık ki, AK Parti Grubundan karĢı çıkıĢta 1. Dereceden 3. Dereceye çıkarılıĢı masum gibi gösteriliyor. 

“Dedi ama… Aynı zamanda da siz yapmak zorunda değilsiniz dedi.” deniyor. Ben, keĢke Ģöyle deselerdi; 

“Aman ha burası 1. Derece Arkeolojik alandır her yanıyla 3. Dereceye çıkarılması bir arkeoloji 

faciasıdır.” deselerdi. Yok, onu demediler. ġimdi bu iĢ hukuksal boyutunu ilgilenmiyorum. Mimarı boyutu 

beni hiç ilgilendirmiyor. Siyasal, sosyal boyutu da umurumda değil. Ama orada arkeolojik bölgenin bir 

daha düzeltilemeyecek Ģekilde üzerine binaların yapılması demektir. Ve buna ben asla benim vicdanım 

buna izin vermez, veremez. Bu nedenle ben bu iĢe karĢıyım. Lütfen benim bunun… Bu alanın… Ama 

temel itirazım; 1. Dereceden 3. Dereceye çıkaranlara ve ondan sonra da bunun bütün hukuksal sürecin 
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bundan sonra bütün kazanım… Buna dayanarak yapılmaya çalıĢılan kazanımların yok sayılmasını 

istiyorum. Evet, bilginize sunarım. (4 dakika 12 saniye) 

MECLĠS I.BAġKAN VEKĠLĠ: Peki, teĢekkür ederim. BaĢkaca görüĢ var mı? Sayın AYDIN buyurun. 

MURAT AYDIN: Sayın BaĢkan‟ım, Değerli Meclis Üyeleri hepinizi saygıyla tekrar selamlıyorum. 

ġimdi, önümüzdeki bu konuyu AK Parti Grubu‟ndaki ArkadaĢlarımızın da dile getirdiği gibi pek çok defa 

da tartıĢtık. Uzun tartıĢmalar yaptık, Komisyonda tartıĢtık. Söyledikleri gibi daha önce bu Önergeyi 

reddettik. Ret gerekçemizde; oradaki kamusal terk miktarının %45‟in altında olmasına iliĢkindi. Bunu 

üzerine Önerge ile ilgili olarak yeni bir çalıĢma baĢlatıldı ve buranın kadastral alanlarına iliĢkin 

hesaplamalar ortaya konuldu ve terkin % 50‟yi bulduğu ileri sürüldü. Biz Komisyon olarak, ben de Ġmar 

Komisyonu Üyesiyim bildiğiniz gibi. Ġmar Komisyonu olarak yine de Kadastro Plancısından gelen bu 

kadastral bilgilerle de yetinmeyip bu durumu Kadastro Müdürlüğü‟ne sorduk ve Kadastro 

Müdürlüğü‟nden bunu teyit ettik. Yani daha önceki Ret Kararıyla bugünkü Kararın arasındaki farkı izah 

etmeye çalıĢıyorum. ġimdi Ģunu ortaya koyalım; Kültür ve Turizm Bakanlığı 1 No‟lu Kültür ve Tabiat 

Varlıkları Koruma Kurulu Kararından bahsediyoruz. Ġzmir BüyükĢehir Belediyesi, Kültür ve Tabiat 

Varlıkları Koruma Kurulu Kararının yerindeliğini inceleme yetkisine sahip bir Kurul değiliz. Yani biz, 

Kültür ve Tabiat Varlıkları Koruma Kurulunun Kararını, Burhan Bey‟in de söylediği gibi eleĢtirebiliriz ve 

bunun yanlıĢ olduğunu tartıĢabiliriz, konuĢabiliriz; ama bu kararın hukuken geçersiz hale getirecek bir 

iĢlem yapamayız. Bu iĢlemin yapılacağı yer Ġdari Yargı‟ydı. Ama ne bu gün itiraz dile getirenler ne de 

baĢkaları bu iĢlemle ilgili bir iptal sürecine girmediler. Burası 3. Derece Sit Alanına düĢürüldüğü zaman 

yani hiçbir Ģekilde yapılaĢamayacak bir alan olmaktan çıkarılıp, sınırlı yapılaĢmaya tabii olan bir alan 

haline getirilince dikkatinizi çekerim “sınırlı yapılaĢmadan” bahsediyoruz. Yani orada gökdelenlerden 

veya büyük yerleĢim alanlarından bahsetmiyoruz. Çünkü 3. Derece Sit Alanına iliĢkin yapılaĢmanı da 

kuralları var. Bu hale gelince daha önceki plan süreci kaldığı yerden devam etti ve iki parçaya, 1. Derece 

Sit Alanına girdiği için plan dıĢı bırakılan kısım burada tekrar değerlendirildi. ġimdi burada bir hususa 

daha değinmek isterim, Hüsnü Bey dile getirdiler. ġimdi bakın, az önce bir söz söyledim. “Kültür ve 

Tabiat Varlıkları Koruma Kurulu‟nun kararını yanlıĢta bulsak biz Ġzmir BüyükĢehir Belediye Meclisi 

olarak bu kararın hukuken geçersizliğini dile getiremeyiz. Yani bu yönde iĢlem tesis edemeyiz.” dedik. 

Aynı Ģey Kültür Müdürlüğü içinde geçerlidir. Kültür Müdürlüğü halkın oylarıyla seçilmiĢ Ġzmir 

BüyükĢehir Belediye Meclisinin Kararını, Müdürlük olarak yok sayıp buraya yazı gönderemez. ġu yetkisi 

vardır; Kültür  Müdürlüğü bu Kararı, Kültür ve Tabiat Varlıkları Koruma 1 no‟lu Kurul‟a gönderir, o 

Kurul bizim kararımızın Koruma Mevzuatı bakımından yerinde olmadığını dile getirip, reddeder. O 

zaman bu Meclis konuyu tekrar ele alır. Bu Ģuna benzer, ġimdi Hüsnü Bey dedi ki; “Ha Kurul, ha 

Müdür”. Öyle değil iĢte. Bir mahkemeye dava açtığınızda davanızı Yazı ĠĢleri Müdürünün reddetmesine 

benzer bu. Davanızı mahkeme reddeder ya da kabul eder. Kültür Varlıklarını Koruma Kurulu, 1 no‟lu 

Kurul, Meclisimizin aldığı 1/5000‟likle ilgili ki burada önümüzdeki konu 1/5000‟likte değil. Aldığı 

Kararı Koruma Mevzuatı bakımından yerinde bulmayabilir. Gerekçelerini izah eder, geri çevirir. Önce 

BüyükĢehir Belediye Ġdaresi, sonra BüyükĢehir Belediye Meclisi bu gerekçeleri tartıĢır ve buna göre bir 

Karar ihdas eder yeniden. Ama bunu yapmayıp top çevirmek bir kere devlet ciddiyetine yakıĢmaz. Çünkü 

biliyorlar Koruma Kurulu‟na götürdüklerinde onunla ilgili bir itiraz olmayacak. Onu yapmamak için ve 

Ġzmir BüyükĢehir Belediyesi‟nin Yönetimini ve Meclisini bu siyasi tartıĢmanın içine çekebilmek için 

bakın iĢte Ģunları da gönderin, bunları da gönderin gibi bir tartıĢma yapıyorlar. ġimdi Sayın 

BOZTEPE‟nin belirttiği bir evrak eksikliğinden bahsetmiyor Müdürlük. Bahsedilen Ģey bir evrak 

eksikliği değil. Kaldı ki bir evrak eksikliği söz konusu olduğunda da biz de bu evrak eksikliğinin 

giderilmesini bazen istiyoruz. Eğer ilgilisi bize bu evrak eksikliğini getirmezse karar süreçlerinden geçirip 

reddediyoruz talebi. Müdürlüğün, Koruma Kurulunun değil Müdürlüğün bizden istediği Ģey; “Bu planı 

böyle yapmayın Ģöyle yapın, Ģu bölgeleri de dâhil ederek yapın.” diye, Ġzmir BüyükĢehir Belediye 

Meclisi‟nin iradesine karĢı yapılmıĢ bir tavırdır. Bu tavrı kimse göstermesin. Nasıl onların hukuki 

alanlarına, yetki alanlarına burada saygı duyuyoruz, düne kadar 1. Derece Sit Alanı yaptığınız yeri ne 

oldu da 3. Derece yaptınız tartıĢmasını burada yapmıyoruz. Onların da bu Meclisin verdiği kararı 

Müdürlük olarak geri çevirme yetkisi yoktur. Gönderirler 1 no‟lu Kurula, 1 no‟lu Kurul ret ya da kabul bir 

karar ihdas eder. Bu bahsettikleri yazı, ayrıca da önümüzde olan konuyla ilgili de değil, 1/5000‟lik planla 

ilgili ki bu 1/5000‟lik plan da bu Meclis‟ten geçti. Buradaki konuysa daha da aslında genel bir 

değerlendirme. Burada konuĢtuğumuz konu Ģu; 1. Derece Sit Alanıyken burasının, imar planı üzerinde bir 

iĢlenmiĢ hali vardı. ġimdi, 1 no‟lu Koruma Kurulu burayı 3. Dereceye düĢürdüğü için biz Ģimdi buna göre 
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1/25000‟lik planda revizyon yapıyoruz. Buranın böyle olmamasını mı istiyor arkadaĢlar? Ġktidar 

kendileridir, Bakanlık kendilerinin emrindedir, Bakan CumhurbaĢkanı‟nın Memurudur. Talimat verirler, 

burayı 3. Dereceden 1. Dereceye tekrar çıkarırlar, o zaman bu tartıĢma biter. Bu tartıĢmayı; “TavĢana kaç, 

tazıya tut.” diyerek burada tartıĢmanın bir anlamı yok. Burada konuĢtuğumuz konu bu. Eğer orasını 3. 

Dereceye düĢürmeselerdi, bu Meclisin Gündemine hiçbir Önerge gelmezdi. Eğer orayı çok 

önemsiyorlarsa, çok değerli buluyorsa, oradaki planın yapılmaması gerektiğini düĢünüyorlarsa, o zaman 

yapacakları Ģey memurlarına talimat verip bunu düzeltmekten ibarettir. Saygılar sunarım. (6 dakika, 32 

saniye) 
MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ: Peki, teĢekkür ederim. Buyurun BOZTEPE. 

HÜSNÜ BOZTEPE: Hakikaten bazen Cumhuriyet Halk Partisi Grup BaĢkan Vekilini anlayamıyorum. 

En son muhakkak yine ortalığı karıĢtıracak laflar söylüyor. Değerli ArkadaĢlar bakın, bakın, Kurul, 1 

no‟lu Kurul‟da kimler var? Ġzmir BüyükĢehir Daire BaĢkanlığı var ve ilgili Bürokratlar var. 

MURAT AYDIN: Doğru. 

HÜSNÜ BOZTEPE: Peki, oradaki arkadaĢlarımız “Hayır” demiĢler mi? 

MURAT AYDIN: Doğru. 

HÜSNÜ BOZTEPE: Hayır demiĢler mi? ġimdi önlerinde yine. ġimdi, Yağmur Bey orada, BaĢkan orada.  

MURAT AYDIN: Çoğunluk…  

HÜSNÜ BOZTEPE: Oyçokluğu yapalım… 

MURAT AYDIN: Hayır, çoğunluk… 

HÜSNÜ BOZTEPE: ġimdi biz, biz Komisyonda 3 kiĢiyiz. Ġzmir BüyükĢehir… Biz, Ġzmir‟de 

Komisyonda 3 kiĢiyiz. Cumhuriyet Halk Partisi ve ĠYĠ Parti de 6 kiĢi. Ne oluyor? Burada bak oyçokluğu 

tartıĢıyoruz. Böyle getirseydiniz, görelim sizi hele bir. Bir görelim, yani niye 2018 yılında, 2018 yılında, 

2018 yılında niye siz bunu oyçokluğuyla yapmayıp oybirliğiyle getirdiniz? Peki baĢka bir Ģey daha var, 

diyor ki; buradaki bizim muhalefet Ģerhimizde de var. Diyoruz ki; 2021 yılında aynı planı reddettik. 

Gerekçeler sadece o değildi. Sadece o yazıldı o gün. Birçok daha gerekçe vardı. Murat Bey vardı, siz de 

biliyorsunuz yani. Neyse o yazıldı, yani dedik ki; Nasıl olsa ret oluyor diye çok da üstünde durmadık. 

Yani çünkü buranın geçeceği aklımızın ucundan geçmedi bile. Sayın Bakan demin söylerken… Hakikaten 

hiç düĢünmedik bile böyle bir Ģeyi biz. ġimdi daha sonra tekrar geliyor yine aynı plan. ArkadaĢlar el 

insaf, 7 – 8 ay Komisyonda bekliyor bir Ģekilde ve bizim önümüze gelen kamu yerleri de var, terk edilen 

kamu yerleriyle beraber orası %50 diyorlar. Okul var, Okul yeri var, Okul yeri de içine koyuyor. Okul yeri 

kimin? Milli Emlak‟ın yeri, Hazinenin yeri.  

MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ: Peki. 

HÜSNÜ BOZTEPE: Allah aĢkınıza yapmayın bunu, lütfen. Yani burada 2 tane Ġzmir‟in Odası ve ki 

Odalarla sizin de diyaloglarınız belli, Cumhuriyet Halk Partisi‟nin ve yazmıĢlar, bunlar da bizim 

görüĢlerimizin aynısını yazmıĢlar. Değerli ArkadaĢlar, Sayın BaĢkan‟ım, tekrar söylüyorum 2018 yılında 

Kurulda geçmiĢ, o gün muhakkak, Daire BaĢkanı kimdi, Ģimdi ismini hatırlayamıyorum. Muhakkak 

Komisyondadır, Urla‟daki belediye çalıĢan… Muhakkak Ġmar Müdürü o Komisyondadır, muhakkak 

orada ÇeĢme‟deki bir arkadaĢımız o Komisyonda. Niye oyçokluğu yapmadılar, niye oybirliği yaptılar? 

Hemen bizim üstümüze atıyorsunuz. Bir de “Memurunuz” diyorsunuz. Hiç kimse bizim memurumuz 

değil. O zaman burada, Ģurada oturan arkadaĢlar da sizin memurlarınız… (Salondan ses kayıtlarında 

anlaĢılamayan/ayrıĢtırılamayan sesler ve sözler.) O zaman buradaki oturan arkadaĢlar da sizin 

memurlar… Böyle bir Ģey, dünya yok. Böyle bir Ģey, çok çirkin. Hiç yakıĢtırmadım Murat Bey gibi bir 

arkadaĢımıza.  

MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ: Peki. 

HÜSNÜ BOZTEPE: Sayın BaĢkan‟ım, yine baĢka bir Ģey daha var. Burası 2018 yılında Kurum görüĢleri 

alınmıĢ ve kurum görüĢlerinin yeniletilmesi lazım. Ben bunu daha önce yine kaç kere söyledim. Kurum 

görüĢleri 2018 Kasım, Aralık ayında. Değerli ArkadaĢlar, lütfen. Yani hakikaten fazla da tartıĢmak 

istemiyorum. Çok da konuya, çok da girmek istemiyorum; ama muhakkak bunları da konuĢmak lazım 

diye… Hepinizi saygıyla selamlıyorum. (2 dakika, 47 saniye) 

MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ: Peki, Murat Bey, buyurun. 

MURAT AYDIN: Sayın BaĢkan‟ım… Sayın BaĢkan‟ım, tekrar hepinizi saygıyla selamlıyorum. 

GörüĢlerimi olabildiğince herkesin anlayabileceği basitlikte anlatmaya çalıĢıyorum. GörüĢlerimi 

katılmayabilirler ama anladıklarını gayet iyi biliyorum. Tekrar söylüyorum, Ġdare Hukukunun gereğini 

söylüyorum. Kültür ve Tabiat Varlıklarını Koruma Kurulu‟nun Merkezi Hükümet tarafından atanan 
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kiĢileri Bakan‟ın memurudur. Tamam. Bunda bir beis yok. Bu bir aĢağılama değil. Bu, hukuki bir 

deyimden bahsediyorum… (Salondan ses kayıtlarında anlaĢılamayan/ayrıĢtırılamayan sesler ve 

sözler.) Yahu iktidarınızın memuru, iktidarınızın memurundan bahsediyorum, diye söylüyorum. Çünkü 

siyasi iktidarınız… (Salondan ses kayıtlarında anlaĢılamayan/ayrıĢtırılamayan sesler ve sözler.) Ġzin 

verin, aynı Ģey değil. Siyasi iktidarınızın, merkezi yönetiminizin Bakanlığındaki, Bakanlıktaki… 

(Salondan ses kayıtlarında anlaĢılamayan/ayrıĢtırılamayan sesler ve sözler.) Bakanlıktaki 

arkadaĢlarınıza söyleyin, yetkililerinize söyleyin, deyin ki… (Salondan ses kayıtlarında 

anlaĢılamayan/ayrıĢtırılamayan sesler ve sözler.) Biz de söyleriz onlara, biz de söyleriz, getirin bir 

daha, orayı tekrar 1. Derece Sit Alanı olmasını getirin, bizim arkadaĢlarımız da değerlendirir tekrar.  

HÜSNÜ BOZTEPE: Orada. 

MURAT AYDIN: Hayır, orada değil.  

HÜSNÜ BOZTEPE: Orada Ģu an. 

MURAT AYDIN: Hayır, 1. Derece Sit Alanıyla ilgili bir karar yok orada. Yahu Hüsnü Beyciğim, 

olmadığını biliyorsunuz, olmadığını biliyorsunuz, gözünüzü seveyim. Bakın bir Ģey söylüyorum; bu 

Meclis‟in saygınlığından ve bu Meclis‟in hukukundan bahsediyorum. Ġzmir Halkı‟nın oylarıyla seçilmiĢ, 

Muhalefet Üyeleri dâhil hepimizin kararıdır o karar. KarĢı oy da verseniz sizin kararınızdır aynı zamanda. 

Kararını, Ġdarenin Müdürlüğü, bir müdür imzasıyla buraya gönderemez. Yok sayamaz, iĢlevsiz hale 

getiremez... (Salondan ses kayıtlarında anlaĢılamayan/ayrıĢtırılamayan sesler ve sözler.) 1. Koruma 

Kurulu‟na gönderir, 1. Kurul toplanır, reddeder. Reddetsinler. Eğer bunu düĢünüyorlarsa reddetsinler. 

Olmayacağını biliyorlar. Olmayacağını bildikleri için bize burada bunu söylüyorlar. Gönderin Kurul‟a. 

Müdürlüğünüzün bu yazıyı Kurula‟a göndermesine bir engel var mı? Eksik diye bahsettiğiniz evrakları 

Koruma Kurulu, “Eksik.” desin. Desin ki; “ġunlar, Ģunlar, Ģunlar olmadığından reddettim.” desin. Bunda 

bir engel var mı? Yok. Ne yapıyoruz burada? Burada siyasi polemik zemini kullanmaya çalıĢıyoruz. 

Bakın, sorunun çözümünü söylüyorum, kendilerinin istedikleri, elde etmeyi düĢündükleri sorunun 

çözümünü söylüyorum. Kültür ve Tabiat Varlıkları 1 no‟lu Koruma Kurulu burayı 1. Derece Arkeolojik 

Sit Alanı ilan eder, tartıĢma biter, bu kadar. 

MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ: Evet. 

MURAT AYDIN: Ve bu yetki bu Meclis‟in değildir. Bunda ne var? Bir gecede Kararname 

çıkarıyorsunuz. Bunu da çıkarın, engel bir Ģey yok ki. Son bir Ģey söyleyeyim; yani teĢekkür ederim. 

(Salondan ses kayıtlarında anlaĢılamayan/ayrıĢtırılamayan sesler ve sözler) TeĢekkür ederim. 

Odaların değerine vurgu yaptılar. Çok teĢekkür ederim... (Salondan ses kayıtlarında 

anlaĢılamayan/ayrıĢtırılamayan sesler ve sözler.) Burada Kamu Kurumu niteliğindeki Meslek 

KuruluĢlarına hakarete varan sözlerini duyduk arkadaĢların. Teröristlikle suçladınız Odaları, Baroları. 

Terör yandaĢçılığıyla suçladınız. Bakın, bugün bu iki Odamız, bizim görüĢümüzün aksine bir itirazda 

bulunuyorlar, saygıyla dinleyip karar veriyoruz; ama biz onlara terörist demiyoruz. Onlara “Siz bu Ģehrin 

önündeki kalkınma… Bu Ģehrin kalkınmasını engelleyen dıĢ mihraklara bağlı kiĢilersiniz.” Demiyoruz… 

(Salondan ses kayıtlarında anlaĢılamayan/ayrıĢtırılamayan sesler ve sözler.) Demiyoruz. 

BURÇĠN KEVSER SEVĠL: Murat Bey ama… 

MURAT AYDIN: Çünkü bizim burada söylediğimiz Ģey çok açık.  

BURÇĠN KEVSER SEVĠL: Konu çok… (Salondan ses kayıtlarında anlaĢılamayan/ayrıĢtırılamayan 

sesler ve sözler) 

MURAT AYDIN: Hayır, konu çok açık.  

MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ: Murat Bey, buyurun.  

BURÇĠN KEVSER SEVĠL: Söz istiyorum sizden sonra… 

MURAT AYDIN: Sözü benden istemeyeceksiniz, sözü BaĢkan‟dan isteyeceksiniz.  

MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ: ArkadaĢlar… Sayın, Sayın SEVĠL, Sayın SEVĠL lütfen…  

MURAT AYDIN: Lafı… Laf atmaya devam edin siz. 

HÜSNÜ BOZTEPE: Yok laf etmiyoruz. 

MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ: Buyurun. 

MURAT AYDIN: Laf atmaya devam edin. 

HÜSNÜ BOZTEPE: Etmiyoruz, etmiyoruz. 

YUSUF DEMĠRCĠOĞLU: Benim varlığım bile sizi rahatsız ediyor. 

MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ: Buyurun, buyurun. 

MURAT AYDIN: ArkadaĢımızın Hâkimlerle… 
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MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ: ġey... Yusuf Bey, Yusuf Bey… 

MURAT AYDIN: ArkadaĢımızın Hâkimlerle geçmiĢte bir sıkıntısı var herhalde ki dönüp dönüp bana 

bunu dile getiriyor. Ben bu tartıĢmaya girmeyeceğim.  

HÜSNÜ BOZTEPE: Sabıka kaydı temiz yahu… 

MURAT AYDIN: Tamam, girmeyeceğim bu tartıĢmaya.  

MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ: Devam edin Murat Bey. Buyurun. 

MURAT AYDIN: Girmeyeceğim bu tartıĢmaya. Bakın, çok basit bir Ģey söylüyorum… 

MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ: ArkadaĢlar, Murat Bey‟i dinleyelim, buyurun. 

MURAT AYDIN: Çok basit bir Ģey söylüyorum; buranın yapılaĢmaya açılmasını istemiyor musunuz? 1. 

Derece Sit Alanı ilan edin. Çünkü bu Meclis‟in önüne gelmesinin sebebi ki bu Meclis bir hukuki 

zorunluluk olduğu için bu Kararı alıyor. Bu Kararı almasının nedeni sizin Ġdari Kararınızdır. Bu 

Kararınızı kaldırın, tartıĢma biter ve tekrar Ģunu söyleyerek bitireyim; Odalarla ilgili görüĢünüzün 

değiĢmesi ya da Odalara değer vermeniz bizi ancak memnun eder. TeĢekkür ederim. (4 dakika, 34 saniye) 

MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ: Peki, teĢekkür ederim. Değerli ArkadaĢlar, 4 ve 5. maddeyle ilgili, 4 ve 

5. maddeyle ilgili yapılan tartıĢmaları sanıyorum hem Meclisimiz, hem de Ġzmir Halkı, bizi izleyenler 

dikkatle izlemiĢlerdir ve zaten Kararı esas olarak vermesi gerekenler ve bu Karar hakkında fikir sahibi 

olması gerekenler Ġzmir Halkı ve bizi izleyenler. Dolayısıyla Ģimdi 4 ve 5 no’lu Komisyon Raporlarını 

Komisyonlarından geldiği Ģekilde Meclisimizin oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? 

Söyleyeceğim Sayın ÇAĞLAYAN. Milliyetçi Hareket Partisi, AK Parti ve Cumhuriyet Halk Partisi 

Üyesi Sayın Burhan Suat ÇAĞLAYAN‟ın ret oylarına karĢılık, Cumhuriyet Halk Partisi, ĠYĠ Parti ve 

DEVA Partisinin… 

ALPASLAN BĠLEN: Ret veriyorum.  

MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ: Alpaslan BĠLEN de ret veriyor. 2 arkadaĢımız, Cumhuriyet Halk Partisi 

Grubundan 2 arkadaĢımız, Alpaslan BĠLEN ve Burhan Suat ÇAĞLAYAN’ın ret oylarına, 

Cumhuriyet Halk Partisi Grubunun, ĠYĠ Parti Grubunun ve DEVA Partisi Üyesinin evet oylarıyla, 

oyçokluğuyla kabul edilmiĢtir. TeĢekkür ederim. 6? 

NĠLAY KÖKKILINÇ: 6. madde Komisyonuna iade olsun. 

MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ: Sayın SEVĠL? Sayın ġAHĠN? Sayın SEVĠNÇ? 6 no‟lu Komisyon 

Raporunun Komisyonlarına iadesi… 

BURÇĠN KEVSER SEVĠL: 1 saniye BaĢkan‟ım… Evet, doğru, tamam. 

MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ: 6 no’lu Komisyon Raporunun Engelsiz Ġzmir – Sosyal Hizmetler – 

Kent Konseyi Komisyonlarına iadesini oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oybirliğiyle 

kabul edilmiĢtir. 7?  

NĠLAY KÖKKILINÇ: 7 ve 22 dâhil aradaki tüm maddeler oybirliğiyle geçmiĢ, geldiği Ģekliyle… 

MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ: Sayın SEVĠL? Sayın ġAHĠN? Sayın SEVĠNÇ? Değerli Meclis Üyeleri, 

7 no’lu Komisyon Raporu dâhil, 22 no’lu Komisyon Raporu dâhil aradaki maddeler dâhil 

Komisyonlardan geldiği Ģekliyle oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oybirliğiyle kabul 

edilmiĢtir. 2 Komisyon Raporumuz var onları okuyup oylayacağız arkadaĢlar, buyurun.  

DİVAN KÂTİBİ: Hukuk – Plan ve Bütçe – Ulaşım Komisyonları Raporu. Belediye Meclisimizin 

13/02/2023 tarihli toplantısında Komisyonlarımıza havale edilen, 08/02/2023 tarihli ve E.1193342 

sayılı, Ulaşım Dairesi Başkanlığı ifadeli Başkanlık Önergesinde; “5216 sayılı Büyükşehir Belediyesi 

Kanununun yürürlüğe girmesinden sonra İzmir Büyükşehir Belediyesi sınırlarına dâhil olan 10 ilçede 

gerçek, tüzel ve kooperatif üyesi taşımacıların araçlarıyla yürütülen toplu taşımacılık hizmetinin 

düzenlenmesinin sağlanması için hazırlanan „İzmir Büyükşehir Belediyesi Karayolu Toplu Taşımacılık 

Esasları Yönergesi‟ UKOME Genel Kurul Kararı ile uygun görülmüş ve bu kapsamda faaliyet gösteren 

taşımacılara „Güzergâh İzin Belgesi‟ düzenlenmiştir. Daha sonra yayımlanan 6360 sayılı Kanun 

kapsamında İzmir Büyükşehir Belediyesi sınırlarına katılan 9 ilçe ile birlikte toplam 19 (on dokuz) 

ilçede faaliyet gösteren taşımacılara aynı Yönerge doğrultusunda „Güzergâh İzin Belgesi‟ 

düzenlenmekte, ayrıca söz konusu taşımacıların ücret ve zaman tarifeleri ile güzergâhları da UKOME 

Kararları ile belirlenmektedir.  

İzmir Büyükşehir Belediye Meclisinin 15/08/2018 tarihli, 05.938 sayılı Kararı ile; İZTAŞIT Projesi 

kapsamında yapılacak çalışma ve görevler tanımlanarak bireysel taşımacıların toplu ulaşım sistemine 

entegre edilmesi yönündeki çalışmaları yapma yetkisi ESHOT Genel Müdürlüğüne verilmiştir.  

Ancak, küresel kriz nedeniyle ulaşım sektöründe yaşanan girdi maliyetlerinin artması sonucu 
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İZTAŞIT projesindeki entegrasyona yönelik Belediye Meclisimizin 15/08/2018 tarihli ve 05.938 no‟lu 

Kararı ile belirlenen ESHOT Genel Müdürlüğünün görev yetkilerin yeniden düzenlenmesi ihtiyacı 

doğmuştur. Bu kapsamda Belediye Meclisimizin 17/03/2022 tarihli ve 05.348  no‟lu Kararı ile; 

 İzmir Büyükşehir Belediyesi Ulaşım Dairesi Başkanlığı tarafından; 

 - 5216 sayılı Büyükşehir Belediyesi Kanununun 7. maddesinin ikinci fıkrası kapsamında toplu taşıma 

hizmeti alımının kooperatif ve birliklerden temin edilmesi,  

- Toplu taşıma hizmet alım ihalesi kapsamında yüklenicilere yapılacak ödemelerin, ESHOT Genel 

Müdürlüğünün hakedişe esas düzenlendiği ve onayladığı belgeler doğrultusunda Ulaşım Dairesi 

Başkanlığı bütçesinden yapılması, 

 - İşlettirilecek hatlarda, elektronik ücret toplama sisteminin kullanılması,  

- Belirlenmiş olan yolculuk tarifelerine uygun olarak tahsil edilen ücretlerin ve diğer gelirlerin İzmir 

Büyükşehir Belediyesi gelirlerine alınması, görevlerinin yürütülmesi,  

ESHOT Genel Müdürlüğü tarafından; 

 - Birlik ve kooperatiflerden hizmet alımına dönük hazırlık çalışmalarının İzmir Büyükşehir Belediyesi 

ile koordinasyon halinde yürütülmesi, 

 - Ulaşım hizmetlerinin planlı, programlı etkin, verimli ve uyum içinde yürütülmesinin sağlanmasına 

ilişkin her türlü çalışmanın yapılması, 

 - İzmir Büyükşehir Belediyesi tarafından toplu taşıma hizmet alımı kapsamında yapılan işlere ilişkin 

hakedişe esas düzenlendiği ve onayladığı belgelerin gönderilmesi,  

- Hatlardaki araçların sözleşme kurallarına uygun biçimde çalışmalarına dönük olarak İzmir 

Büyükşehir Belediyesi adına denetlenmesi,  

- Çalışma programlarının, güzergâhlarının ve tarifeler ile uyulması gerekli kural ve kriterlerin 

belirlenmesi,  

görevlerinin yürütülmesi karara bağlanmıştır. 

Seferihisar İlçesinde UKOME Kararları ile yolcu taşıma hakkını elinde bulunduran araç sahiplerinin 

üyesi bulunduğu S.S 43 no‟lu Seferihisar- Ürkmez Motorlu Taşıyıcılar Kooperatifi ile, 5216 Sayılı 

Büyükşehir Belediyesi Kanununun verdiği görevler çerçevesinde 

 • İlgili Kanunun 7. maddesinin birinci fıkrası (p) bendinde yer alan  

Büyükşehir içindeki toplu taşıma hizmetlerini yürütmek ve bu amaçla gerekli tesisleri kurmak, 

kurdurmak, işletmek veya işlettirmek, büyükşehir sınırları içindeki kara ve denizde taksi ve servis 

araçları dâhil toplu taşıma araçlarına ruhsat vermek. (Ek cümle: 16/5/2018-7144/14 md.) Büyükşehir 

içindeki toplu taşıma hatlarıyla ilgili olarak; şehir merkezine olan uzaklık, nüfus ve hattı kullanan 

sayısı kriterleri esas alınarak tespit edilecek hatlarla ilgili toplu taşıma hizmetlerinin işlettirilmesine 

karar vermek.  

• İlgili Kanunun 7. maddesinin ikinci fıkrasında yer alan  

Büyükşehir belediyeleri, birinci fıkranın (p) bendinin ikinci cümlesinde yer alan kriterler esas alınarak 

büyükşehir belediye meclisi kararıyla belirlenen yerlerdeki toplu taşıma hatlarının işletmesinin o 

bölgede kurulu taşıma birlik veya kooperatiflerinden temin edilmesine karar verebilir. Bu durumda 

ihaleye katılacaklarda ve kullanılacak taşıma araçlarında aranacak şartlar belediyelerce belirlenir. 

(Değişik cümle:22/12/2021-7349/9 md.) Büyükşehir belediyeleri, kendisinden izin veya ruhsat almak 

ya da hat kiralamak suretiyle çalışan ve toplu taşıma hizmeti yürüten gerçek ve tüzel kişilere; nüfus, 

hattın uzunluğu ve hattı kullanan sayısı kriterlerini esas alarak tespit edeceği hatlardaki toplu taşıma 

hizmetlerinden ücretsiz veya indirimli olarak yararlananlara ilişkin gelir desteği ödemesi yapabilir. 

 Hükümleri doğrultusunda,  

İzmir Büyükşehir Belediyesi - Ulaşım Dairesi Başkanlığı Ulaşım Koordinasyon Merkezi (UKOME) 

tarafından onaylanacak güzergâhlar ile sınırlı olmak üzere, İdarece oluşturulacak hatlar ile ilgili toplu 

taşıma hizmetlerini işletmesi, Elektronik Ücret Toplama Sistemine dâhil edilmesi, bilet gelirleri ve diğer 

gelirlerin Büyükşehir Belediyesi bütçesine aktarılması, bölge genelindeki mevcut hat yapıları, yolculuk 

sayıları ve toplu ulaşım ihtiyacı göz önüne alınarak hazırlanan iş planı çerçevesinde belirlenen km‟ler 

üzerinden, 4734 sayılı kanunun 22/a maddesi kapsamında, İzmir Büyükşehir Belediyesi - Ulaşım 

Dairesi Başkanlığınca Seferihisar ilçesi Kooperatifinden km bazlı ve Belediye Başkanlığımızın uygun 

göreceği süre ile yıllara sari olarak (Toplu Ulaşım Hizmetinin sürekliliği göz önünde bulundurularak 

işin süresinin 5393 sayılı Belediye Kanununun Gelecek Yıllara Yaygın Hizmet Yüklenmeleri başlıklı 

67. maddesinin „Belediyede belediye meclisinin, belediyeye bağlı kuruluşlarda yetkili organın kararı ile 
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(...) toplu ulaşım ve taşıma hizmetleri; (...) ilgili işler, süresi ilk mahallî idareler genel seçimlerini 

izleyen altıncı ayın sonunu geçmemek üzere ihale yoluyla üçüncü şahıslara gördürülebilir.‟ hükmüne 

istinaden) toplu taşıma hizmeti işletmesi ihalesi gerçekleştirilmesi ve sözleşmenin imzalanması 

hususlarının karara bağlanmasını Sayın Meclisimizin onayına arz ederim.”  denilmektedir. 

Yukarıda metni yazılı Başkanlık Önergesi, Hukuk Komisyonumuzun 14/02/2023, Plan ve Bütçe 

Komisyonumuzun 14/02/2023, Ulaşım Komisyonumuzun 14/02/2023 tarihli toplantısında, 5216 sayılı 

Büyükşehir Belediyesi Kanununun 7. maddesinin ikinci fıkrası ve 7/p maddeleri ile 5393 sayılı 

Belediye Kanununun 67. maddesi kapsamında incelenmiş olup, söz konusu önerge, 

Komisyonlarımızca ilgili birimince teklif edildiği şekilde oybirliği ile uygun bulunmuştur. Sayın 

Meclisimizin onaylarına sunulur. 

MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ: Ġlgili önergeyle ilgili bir görüĢ var mıdır? Sayın SEVĠL? Sayın ġAHĠN? 

Sayın SEVĠNÇ? Ġlgili Önergeyi Komisyonlarından geldiği Ģekilde oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, 

etmeyenler? Oybirliği ile kabul edilmiĢtir. Buyurun, bir Önergemiz daha var.  

DĠVAN KÂTĠBĠ: Hukuk – Plan  ve Bütçe – UlaĢım Komisyonları Raporu. Belediye Meclisimizin 

13/02/2023… 

MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ: Ali Bey, 1 dakika… Önerge dedim, geri alıyorum Komisyon Raporu 

arkadaĢlar. 23 no’lu Komisyon Raporu. Buyurun. 

DİVAN KÂTİBİ: Belediye Meclisimizin 13/02/2023 tarihli toplantısında Komisyonlarımıza havale 

edilen, 08/02/2023 tarihli ve E.1193233 sayılı, Ulaşım Dairesi Başkanlığı ifadeli Başkanlık 

Önergesinde; “5216 sayılı Büyükşehir Belediyesi Kanununun yürürlüğe girmesinden sonra İzmir 

Büyükşehir Belediyesi sınırlarına dâhil olan 10 ilçede gerçek, tüzel ve kooperatif üyesi taşımacıların 

araçlarıyla yürütülen toplu taşımacılık hizmetinin düzenlenmesinin sağlanması için hazırlanan „İzmir 

Büyükşehir Belediyesi Karayolu Toplu Taşımacılık Esasları Yönergesi‟ UKOME Genel Kurul Kararı 

ile uygun görülmüş ve bu kapsamda faaliyet gösteren taşımacılara „Güzergâh İzin Belgesi‟ 

düzenlenmiştir. Daha sonra yayımlanan 6360 sayılı Kanun kapsamında İzmir Büyükşehir Belediyesi 

sınırlarına katılan 9 ilçe ile birlikte toplam 19 (on dokuz) ilçede faaliyet gösteren taşımacılara aynı 

Yönerge doğrultusunda „Güzergâh İzin Belgesi‟ düzenlenmekte, ayrıca söz konusu taşımacıların ücret 

ve zaman tarifeleri ile güzergâhları da UKOME Kararları ile belirlenmektedir.  

İzmir Büyükşehir Belediye Meclisinin 15/08/2018 tarihli, 05.938 sayılı Kararı ile; İZTAŞIT Projesi 

kapsamında yapılacak çalışma ve görevler tanımlanarak bireysel taşımacıların toplu ulaşım sistemine 

entegre edilmesi yönündeki çalışmaları yapma yetkisi ESHOT Genel Müdürlüğüne verilmiştir. 

Ancak, küresel kriz nedeniyle ulaşım sektöründe yaşanan girdi maliyetlerinin artması sonucu 

İZTAŞIT projesindeki entegrasyona yönelik Belediye Meclisimizin 15/08/2018 tarihli ve 05.938 no‟lu 

Kararı ile belirlenen ESHOT Genel Müdürlüğünün görev yetkilerin yeniden düzenlenmesi ihtiyacı 

doğmuştur. Bu kapsamda Belediye Meclisimizin 17/03/2022 tarihli ve 05.348 no‟lu Kararı ile;  

İzmir Büyükşehir Belediyesi Ulaşım Dairesi Başkanlığı tarafından;  

- 5216 sayılı Büyükşehir Belediyesi Kanununun 7. maddesinin ikinci fıkrası kapsamında toplu taşıma 

hizmeti alımının kooperatif ve birliklerden temin edilmesi,  

- Toplu taşıma hizmet alım ihalesi kapsamında yüklenicilere yapılacak ödemelerin, ESHOT Genel 

Müdürlüğünün hak edişe esas düzenlendiği ve onayladığı belgeler doğrultusunda Ulaşım Dairesi 

Başkanlığı bütçesinden yapılması,  

- İşlettirilecek hatlarda, elektronik ücret toplama sisteminin kullanılması,  

- Belirlenmiş olan yolculuk tarifelerine uygun olarak tahsil edilen ücretlerin ve diğer gelirlerin İzmir 

Büyükşehir Belediyesi gelirlerine alınması, görevlerinin yürütülmesi,  

ESHOT Genel Müdürlüğü tarafından;  

- Birlik ve kooperatiflerden hizmet alımına dönük hazırlık çalışmalarının İzmir Büyükşehir Belediyesi 

ile koordinasyon halinde yürütülmesi, 

 - Ulaşım hizmetlerinin planlı, programlı etkin, verimli ve uyum içinde yürütülmesinin sağlanmasına 

ilişkin her türlü çalışmanın yapılması, 

 - İzmir Büyükşehir Belediyesi tarafından toplu taşıma hizmet alımı kapsamında yapılan işlere ilişkin 

hak ediş‟e esas düzenlendiği ve onayladığı belgelerin gönderilmesi, 

 - Hatlardaki araçların sözleşme kurallarına uygun biçimde çalışmalarına dönük olarak İzmir 

Büyükşehir Belediyesi adına denetlenmesi,  

- Çalışma programlarının, güzergâhlarının ve tarifeler ile uyulması gerekli kural ve kriterlerin 
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belirlenmesi, görevlerinin yürütülmesi karara bağlanmıştır.  

Kiraz ilçesinde UKOME kararları ile yolcu taşıma hakkını elinde bulunduran araç sahiplerinin üyesi 

bulunduğu S.S 27 no‟lu İzmir ili Kiraz ilçesi Küçük Oto. Motorlu Taşıyıcılar Kooperatifi ile, 5216 sayılı 

Büyükşehir Belediyesi Kanununun verdiği görevler çerçevesinde  

• ilgili Kanunun 7. maddesinin birinci fıkrası (p) bendinde yer alan  

Büyükşehir içindeki toplu taşıma hizmetlerini yürütmek ve bu amaçla gerekli tesisleri kurmak, 

kurdurmak, işletmek veya işlettirmek, büyükşehir sınırları içindeki kara ve denizde taksi ve servis 

araçları dâhil toplu taşıma araçlarına ruhsat vermek. (Ek cümle: 16/5/2018-7144/14 md.) Büyükşehir 

içindeki toplu taşıma hatlarıyla ilgili olarak; şehir merkezine olan uzaklık, nüfus ve hattı kullanan 

sayısı kriterleri esas alınarak tespit edilecek hatlarla ilgili toplu taşıma hizmetlerinin işlettirilmesine 

karar vermek.  

• ilgili Kanunun 7. maddesinin ikinci fıkrasında yer alan  

Büyükşehir belediyeleri, birinci fıkranın (p) bendinin ikinci cümlesinde yer alan kriterler esas alınarak 

büyükşehir belediye meclisi kararıyla belirlenen yerlerdeki toplu taşıma hatlarının işletmesinin o 

bölgede kurulu taşıma birlik veya kooperatiflerinden temin edilmesine karar verebilir. Bu durumda 

ihaleye katılacaklarda ve kullanılacak taşıma araçlarında aranacak şartlar belediyelerce belirlenir. 

(Değişik cümle:22/12/2021-7349/9 md.) Büyükşehir belediyeleri, kendisinden izin veya ruhsat almak 

ya da hat kiralamak suretiyle çalışan ve toplu taşıma hizmeti yürüten gerçek ve tüzel kişilere; nüfus, 

hattın uzunluğu ve hattı kullanan sayısı kriterlerini esas alarak tespit edeceği hatlardaki toplu taşıma 

hizmetlerinden ücretsiz veya indirimli olarak yararlananlara ilişkin gelir desteği ödemesi yapabilir. 

hükümleri doğrultusunda,  

İzmir Büyükşehir Belediyesi - Ulaşım Dairesi Başkanlığı Ulaşım Koordinasyon Merkezi (UKOME) 

tarafından onaylanacak güzergahlar ile sınırlı olmak üzere, İdarece oluşturulacak hatlar ile ilgili toplu 

taşıma hizmetlerini işletmesi, Elektronik Ücret Toplama Sistemine dâhil edilmesi, bilet gelirleri ve diğer 

gelirlerin Büyükşehir Belediyesi bütçesine aktarılması, bölge genelindeki mevcut hat yapıları, yolculuk 

sayıları ve toplu ulaşım ihtiyacı göz önüne alınarak hazırlanan iş planı çerçevesinde belirlenen Km‟ler 

üzerinden, 4734 sayılı Kanunun 22/a maddesi kapsamında, İzmir Büyükşehir Belediyesi - Ulaşım 

Dairesi Başkanlığınca Kiraz ilçesi Kooperatifinden Km bazlı ve Belediye Başkanlığımızın uygun 

göreceği süre ile yıllara sari olarak (Toplu Ulaşım Hizmetinin sürekliliği göz önünde bulundurularak 

işin süresinin 5393 sayılı Belediye Kanununun Gelecek Yıllara Yaygın Hizmet Yüklenmeleri başlıklı 

67. maddesinin „Belediyede belediye meclisinin, belediyeye bağlı kuruluşlarda yetkili organın kararı ile 

(...) toplu ulaşım ve taşıma hizmetleri; (...) ilgili işler, süresi ilk mahallî idareler genel seçimlerini 

izleyen altıncı ayın sonunu geçmemek üzere ihale yoluyla üçüncü şahıslara gördürülebilir.‟ hükmüne 

istinaden) toplu taşıma hizmeti işletmesi ihalesi gerçekleştirilmesi ve sözleşmenin imzalanması 

hususlarının karara bağlanmasını Sayın Meclisimizin onayına arz ederim.”  denilmektedir. 

Yukarıda metni yazılı Başkanlık Önergesi, Hukuk Komisyonumuzun 14/02/2023, Plan ve Bütçe 

Komisyonumuzun 14/02/2023, Ulaşım Komisyonumuzun 14/02/2023 tarihli toplantısında, 5216 sayılı 

Büyükşehir Belediyesi Kanununun 7. maddesinin ikinci fıkrası ve 7/p maddeleri ile 5393 sayılı 

Belediye Kanununun 67. maddesi kapsamında incelenmiş olup, söz konusu önerge, 

Komisyonlarımızca ilgili birimince teklif edildiği şekilde oybirliği ile uygun bulunmuştur. Sayın 

Meclisimizin onaylarına sunulur.  

MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ: Ġlgili Komisyon Raporu hakkında bir baĢka bir görüĢ var mıdır? Sayın 

SEVĠL? Sayın ġAHĠN? Sayın SEVĠNÇ? Yoksa oylarınıza sunuyorum; ilgili okunan 24 no’lu Komiyon 

Raporunu Komisyonlarından geldiği Ģekliyle oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? 

Komisyon Raporumuz, Komisyonlarından geldiği Ģekilde oybirliği ile kabul edilmiĢtir. 

 

V. TOPLANTIYA KATILAMAYAN MECLĠS ÜYELERĠNĠN MAZERETLERĠNĠN 

GÖRÜġÜLMESĠ 

MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ: ġimdi, Değerli ArkadaĢlar, Toplantıya Katılamayan Meclis Üyelerinin 

Mazeretlerini oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oybirliğiyle kabul edilmiĢtir.  

 

VI. GÜNDEM DIġI KONUġMA TALEPLERĠ 

MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ: Gündem DıĢı KonuĢma Talebi var mıdır? Buyurun Sayın SEVĠL. 

Buyurun. 
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BURÇĠN KEVSER SEVĠL: Sayın BaĢkan, Sayın Meclis öncelikle az önce Komisyon Raporlarında 4 ve 

5. maddeler tartıĢırken söz almadım. Çünkü usulle ilgili ve burada yaĢanan tartıĢmalarla ilgiliydi. ġimdi, 

oturumun baĢında benim soy ismimden kaynaklı bir anlaĢamamazlık yaĢadık ve bu böyle hafif bir böyle 

bir tebessüm oldu ya, biz o an bile vicdanımız sızladı burada, Yusuf‟la konuĢurken de yani istemsizce 

böyle bir tepki verdik; ama vicdanımız sızladı ve biz dünkü Meclis‟te de bugünkü Meclis‟te de özellikle 

görüĢtüğümüz Meclis Üyelerimize dedik ki, gerçekten bir Ģey konuĢmak istemiyoruz. Yani bir tartıĢma 

ortamı olsun istemiyoruz; ama elbette ki kamuda süreklilik esas bu Meclisler süresinde, yasal süresinde 

yapılmak zorunda, biz bunları konuĢmak zorundayız, Ġzmir Halkını bilgilendirmek zorundayız. Haliyle bu 

görevleri, vicdanımızdaki acımızla, yüreğimizdeki acımızla bir Ģekilde yapmaya çalıĢıyoruz. ġimdi, 4 ve 

5. maddeler konuĢurken Hüsnü Bey gayet açık bir Ģekilde ben okudum, daha sonrasında gerekçelerimizi 

dile getirdi. Murat Bey de çok açık bir Ģekilde dedi ki; “Bunun idari bir yolu vardır. Gidersiniz, itiraz 

edersiniz.” Buraya kadar da hiçbir sıkıntı yok; ama buradan sonra kamu kurumlarını iĢin içine katarak, 

bizi hedef göstererek tam ayrımcı bir, ayrıĢtırıcı bir tutumla, “Gidersiniz, Bakan sizin memurunuzdur, 

gidersiniz, Bakanın memuru memurudur ona söylersiniz.” tavrı gerçekten asla tasvip ettiğimiz, kabul 

ettiğimiz tavırlar değil. Ġnanın bu sözlere verecek o kadar fazla cevabım var ki ve o kadar da öfkeliyim ki; 

ama acımdan dolayı bugün susuyorum; ama biliyorum ki Murat Bey‟in bu üslubuna ve tavrını yine 

sergileyecek ve ben o gün buna gerçekten cevap vereceğim, tüm sinirimle ve öfkemle. Kabul etmiyorum, 

kınıyorum, birincisi bu. Ġkinci konu da Ģu; malum depremzedelerimiz bölgeden tahliye olmaya baĢladılar. 

Ġzmir‟e gelenler de var, gerek hastanelerimizde, gerek sığınma, barınma anlamında. Biz bu canlarımızı, 

bu kardeĢlerimizi belirli bir süre misafir edeceğiz burada. Belki ev sahibi de yapacağız bilmiyoruz sürecin 

nasıl iĢleyeceğini. Ama onların yaĢadığı… Evet, maddi sıkıntılar, yardımlar bunlar ihtiyaç ama bir de iĢin 

psiko-sosyal kısmı var. BaĢka bir Ģehre geldiler, Ġzmir‟deler. Burada hayata bir Ģekilde tutunmaya 

çalıĢacaklar. Burada bizim Ģu an toplantıda olmayan bir Meclis Üyemizin de altını çizdiği bir hususu ben 

dile getirmek istiyorum. Özellikle de yasal olması açısından, Kaymakamlığa baĢvuru yapmıĢ 

depremzedelerimize ulaĢım noktasında bir Sosyal Kart, Sosyal Destek verilebilir mi? Verilirse çok güzel 

olur. Bunun ilgili birimlerce değerlendirilmesi ve Meclisçe de alınacak bir kararla sonuca bağlanmasını 

biz buradan AK Parti Grubu olarak temenni ediyoruz.  

MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ: Peki. Değerli ArkadaĢlar, Ģimdi deprem bölgesinden Ģehrimize gelen 

vatandaĢlarımız için Ġzmir BüyükĢehir Belediyesinin “Bir Kira Bir Yuva Kampanyası” kapsamında ki onu 

biz Ġzmir depreminde yapmıĢtık ama Ģu anda bütün Türkiye‟ye teĢmil ediyoruz. Bütün Türkiye‟yi 

kapsıyor. Yani, Elbistan‟dan bir aile talep ettiğinde; “Ben Trabzon‟da bir ev buldum ve burada ikametgâh 

etmek istiyorum.” dediğinde bu kampanya kapsamında biz onun kira bedelini ödeyerek orada ikamet 

etmesine yardımcı oluyoruz. ġimdi elimizdeki tabii ki Ġzmir BüyükĢehir Belediyesinin de kapasitesi, bir 

sınırı var. Yani bu bir organik doyum noktası var. Yani boyutumuzu, iĢimizi aĢabilir. Çünkü çok büyük bir 

insan burada bu iĢten etkilendi. AĢağı yukarı… AĢağı yukarı değil kesin rakamlar, 13 milyon 500 bin 

insan var deprem bölgesinde. Yerle bir olmuĢ Ģehirler var. Dolayısıyla elbette her canımıza yapmaya 

çalıĢacağız. ġimdi bir haber daha vereyim, sevindirici haber belki haberiniz olmuĢtur. Küçük ortağıyız 

ama büyük ortağı ikna etti Sayın BaĢkanımız. Hilton‟u açıyoruz ikamete. (Salondan ses kayıtlarında 

anlaĢılamayan/ayrıĢtırılamayan sesler ve sözler.) O da bir Ģey sağlar. PaylaĢmıĢlar, evet. O da bir 

imkân sağlar. Yani her ne imkânımız var ise her ne imkânımız var ise depremzedeler için seferber etmek 

durumundayız. Biraz önce Meclis‟in baĢında Elbistan‟dan bir telefon geldi, oradaki bir milletvekili 

arkadaĢımızdan. Bir aile Ġzmir‟e gelmiĢ bir aile ve kızı. Onları aldık bir yere yerleĢtirmek için 

arkadaĢlarımız seferber oldular. Yani herkes, hepimiz dediğim gibi farklı enstrümanlar kullanarak, kimisi 

oraya, kimisi buraya yardım yaparak, kimisi ikinci evini açarak, kimisi gücü yettiğinden daha fazlasını 

vererek bu büyük yükün altından kalkmaya çalıĢacak. Bir kuruluĢun, bir kuruluĢun bunun ekonomik 

yıkımıyla ilgili yaptığı bir simülasyon bir çalıĢma… Yani muhtemel bir çalıĢmada 80-90 milyar dolar 

seviyesinde bir Türkiye‟nin kaybı olduğunu beyan etti. Belki daha fazladır, daha fazladır. (Salondan ses 

kayıtlarında anlaĢılamayan/ayrıĢtırılamayan sesler ve sözler.) Ben de aynı Ģeye katılıyorum ama 

minimum tutulan rakam, yani bu rakam dâhi inanılmaz bir boyutta. Yani bununla bütün Türkiye, bütün 

Türkiye, herkes, sivil inisiyatif, vatandaĢlar, belediyeler, STK‟lar… Ġzmir‟de ne kadar izliyorsunuz 

bilmiyorum ama ben o toplantıların her birine katıldığım için ulaĢılabilen bütün Sivil Toplum 

KuruluĢlarıyla toplantılar yapılıyor ve HemĢeri Dernekleri dâhil bölgedeki HemĢeri Dernekleri dâhil ne 

yapılabilecekse ne yapmamız gerekirse hepsini yapmak üzere kendilerinin amade olduklarını zaten beyan 

ediyorlar ve yapıyorlar da zaten yani. Organize Sanayi Bölgelerimiz iĢin içindeler. Fabrikalar, iĢ adamları, 
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sendikalar.. Haklıdır Sayın SEVĠL. BaĢka türlü de kalkılmaz bu yükün altından. Elbette burada, elbette ki 

hiç Ģüphesiz ki Türkiye Cumhuriyeti Devletinin primer, asli sorumluluğu ve bu iĢi büyük Ģemsiyesi 

altında yapmak zorundadır, baĢka çaresi yok çünkü. Devlet, bugünler için Devlettir. Evet, söz almak 

isteyen Gündem DıĢı… ġerif Bey var, ben ona vereyim sonra size. Buyurun ġerif Bey.  

ġERĠF SÜRÜCÜ: Sayın BaĢkan, Saygıdeğer Meclis Üyesi ArkadaĢlarım evet, hakikaten acımız büyük. 

Doğu ve Güneydoğu‟da gerçekleĢen bu depremle ilgili akrabalarımız, hısımlarımız,  dostlarımız göçük 

altında kalarak ızdırabı nasıl yaĢadığımızı biz biliyoruz. Dünkü Meclis‟te ve bugünkü Meclis‟te dikkat 

ederseniz AK Partili ArkadaĢlarımız konuĢuyor, biz konuĢmamaya dikkat ediyoruz. Çünkü konuĢacak hâl 

ve derman da yok zaten. ġimdi aksi takdirde, aksi takdirde ben de en az o arkadaĢlar kadar konuĢabilirim. 

Fakat içimiz kan ağlıyor. Depremle ilgili ağzımızdan bir kelime çıkmıyor dikkat ederseniz arkadaĢlar.  

Ġçimiz yanıyor ve kimin kiminle memur olduğunu da çok iyi açar burada konuĢuruz. Hiç Grup BaĢkan 

Vekilimizi kınamanıza gerek yok arkadaĢ. O açıdan lütfen, Meclis‟i germeye de gerek yok hepimizin acısı 

büyük. Tüm Türkiye‟de yaĢayan tüm acıları hep beraber paylaĢıyor Türk Halkına, hepimize baĢsağlığı 

diliyorum. Saygılar sunuyorum. (1 dakika 14 saniye) 

MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ: Peki, teĢekkür ederim. Sayın AYDIN buyurun.  

MURAT AYDIN: TeĢekkür ederim Sayın BaĢkan. Birkaç Ģey söyleyeyim, bana yönelik sözler söylendiği 

için dile getirmek isterim. Bir kere hem kiĢisel olarak hem Cumhuriyet Halk Partisi‟nin kurumsal kimliği 

olarak ve kurumsal kimliği temsil eden birisi olarak hiçbir zaman burada ayrımcı bir dil, ayrıĢtırıcı bir dil 

kullanmadım. Sözlerim bazen muhataplarına rahatsız edici gelebilir. Ama bu ülkede ayrıĢtırıcı dil, 

Cumhuriyet Halk Partisinin dili değildir. Bu ülkede ötekileĢtirici dil, Cumhuriyet Halk Partisinin dili 

değildir. Bu ülkede Meslek Odalarına eleĢtiri dile getirenlere yönelik ayrıĢtırıcı, hakarete varan sözler 

Cumhuriyet Halk Partisinin sözleri değildir. Emin olsunlar hepimiz çok öfkeliyiz. Ama öfkelerimiz 

kiĢilere yönelik değil. Sisteme, yapılanlara ve yapılmayanlara ve yine emin olsunlar ki hepimiz 

yumruklarımızı sıkıp, dilimizi ısırıp, doğru cümlelerle duygularımızı dile getirmeye çalıĢıyoruz ve emin 

olsunlar hiçbir zaman öfke diline teslim olmayacağız. Öfkemizi dile getirmenin de en doğru yollarını 

bulacağımızı düĢünüyorum. Değerli MeslektaĢım, beni kınadığını dile getirdi. Neden kınanmıĢım? Kamu 

otoritesine bağlı Merkezi Yönetime ki CumhurbaĢkanlığı Hükümet Sistemi‟nde Bakanlar birer memurdur. 

Bir Kabine değildir Bakanlar, atanmıĢ memurdur. Memur dediğim için kınamıĢ. Değerli Meclis Üyesi, bu 

Meclis Salonu‟nda Ġzmir BüyükĢehir Belediye BaĢkanının yüzüne karĢı “Yalancı” denildi. Kınadınız mı? 

Bu Meclis Salonu‟nda Meclis Üyesi ArkadaĢlarımıza “ġerefsiz, yalancı” denildi. Kınadınız mı? Ben tek 

tek sayarım kimin ne söylediğini. Kınamadınız. Kimse Ġzmir BüyükĢehir Belediye BaĢkanına burada 

“Yalancı” falan diyemez. Mikrofona karĢı.  

SALONDAN: Ne alakası var? 

MURAT AYDIN: ġöyle bir alakası var söylüyorum. Hani diyorsunuz ya Bizim Merkezi Hükümet 

tarafından görevlendirilen, atanan, belirlenen Bürokratlara memur dediğim için zorunuza gitti ya… 

HÜSNÜ BOZTEPE: Memurunuz?  

MURAT AYDIN: Memurunuz, evet sizin memurunuz. Evet, siyasi sorumluluk… 

BURÇĠN KEVSER SEVĠL: Devletin memuru… 

MURAT AYDIN: Hayır efendim, hayır. Siyasi sorumluluğunuzdan bahsediyorum bunu gayet iyi 

biliyorsunuz. Siyasi sorumluluğunuzdan bahsediyorum. Burada bakın ne söylüyoruz çok defa Ġzmir 

BüyükĢehir Belediye BaĢkanının yaptıklarından ve yapmadıklarından eleĢtiriyorsunuz. Haklı olarak, 

haksız olarak. BaĢkan onları bizzat mı yapıyor? Hayır,  memurlar eliyle yapıyor ama eleĢtiriyi o alıyor.  

SALONDAN: Sizin BaĢkanınız... 

MURAT AYDIN: Ama eleĢtiriyi o alıyor. Haklı olarak o alıyor. Çünkü sorumluluk onda siyasi 

sorumluluk onda.  

SALONDAN: Sizin BaĢkanınız… 

MURAT AYDIN: “Sizin BaĢkanınız” diyorsunuz ağzınızdan bir kere BaĢkan‟ım lafı çıkmadı. Sayın 

BaĢkan diye dile getiriyorsunuz. (Salondan ses kayıtlarında anlaĢılamayan/ayrıĢtırılamayan sesler ve 

sözler.) Sayın BaĢkan diye dile getiriyorsunuz. Bir kere Sayın BaĢkan‟ım demediniz. Demeyin de zaten 

sorun yok. Biz bunu dert etmiyoruz. Derdimiz değil bu… (Salondan ses kayıtlarında 

anlaĢılamayan/ayrıĢtırılamayan sesler ve sözler.) Bak basit bir Ģey söylüyorum. Laf atmazsanız ben 

daha kolay ve hızlı bir Ģekilde bitiririm. Diyorsunuz ya “tartıĢmayı uzatmayalım.” diye. Ben bana yönelik 

söze cevap verip oturacağım yani. Ne kadar çok bana laf atarsanız ben o kadar karĢı cevap vereceğim. 

Yani ben lafımı esirgemeyeceğim ki.  
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MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ: Buyurun. (Salondan ses kayıtlarında 

anlaĢılamayan/ayrıĢtırılamayan sesler ve sözler.)  
MURAT AYDIN: Siz esirgeyin. Yani, Ġzmir BüyükĢehir Belediye BaĢkanına bu Meclis Salonu‟nda 

hakaret edildi; ama “Memur” kelimesi zülfüyâre dokundu öyle mi? Bunun için mi kınanıyorum? Kusura 

bakmasınlar. Kimse burada kimseye hakaret etmiyor. Biz etmiyoruz. Bir durum tespiti yapıyoruz. O 

durum tespiti açık, o durum tespiti açık. Bugünkü ülkenin hükümet yönetim sisteminden bahsediyorum. 

CumhurbaĢkanı‟nın yönetim sisteminden bahsediyorum. Bu sistemdeki emir talimat koordinasyonu ve 

çizgisinden bahsediyorum. Diyorum ki; “Siyaseten eleĢtiriyorsunuz bunu, bu Ģehrin yararına 

bulmuyorsunuz ya bu konuyu bunu değiĢtirecek siyasi sorumluluk sizdedir.” diyorum. “Bunu 

değiĢtirebilirsiniz.” diyorum, görevinizi hatırlatıyorum. Ama beklerim ki kendilerine söylenen bu sözle 

gösterdikleri hassasiyeti bu Ģehrin Belediye BaĢkanına, bu Ģehrin diğer Meclis Üyelerine söylenen 

sözlerde de göstermelerini dilerim. Kınayıp kınamamak takdirleridir, eleĢtirmek takdirleridir. Buna hiç 

sözüm yok. Sözlerimi yanlıĢ ve ağır bulup rencide edici de bulabilirler. Buna da sözüm yok. Bu da 

takdirleridir. Ama tutarlılık beklemek de benim hakkımdır. TeĢekkür ederim. (5 dakika) 

MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ: Peki,  teĢekkür ederim. Ġkinci kere gündem dıĢında söz vermiyorum. 

Ġkinci kere vermeyeceğim. Biliyorum Sayın BOZTEPE almadı, Yusuf Bey de almadı. Ama… 

BURÇĠN KEVSER SEVĠL: Ama Ģu an Grup BaĢkanı olarak… 

MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ: Hayır bakın Gündem bitti. Gündem bittiği için Grup BaĢkanı da olsa 

Ģey de olsa sataĢma veya bir saldırı olmadığı sürece ikinci kere vermiyorum. Benim prensibim bu, ben 

yönetiyorum. Sayın BOZTEPE buyurun. Yusuf Bey size de vereceğim.  

HÜSNÜ BOZTEPE: Sayın BaĢkan, gerçekten de keĢke Meclis‟i bitirebilseydik... (Salondan ses 

kayıtlarında anlaĢılamayan/ayrıĢtırılamayan sesler ve sözler.) Ben bitirmek… Tabii ki ben sıkıntı yok 

yani hemen Ģu anda bitirebilirsiniz yani.  

MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ: Hayır.  

HÜSNÜ BOZTEPE: Hemen otururum yerime.  

MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ: Bitirebiliriz yani.  

HÜSNÜ BOZTEPE: Hemen otururum hiç sıkıntı yok…  

MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ: Söz istediğiniz için verdim.  

HÜSNÜ BOZTEPE: Hemen otururum.  

MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ: Ben bitirecektim…  

HÜSNÜ BOZTEPE: Sayın BaĢkan… Sayın BaĢkan… 

MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ: Buyurun.  

HÜSNÜ BOZTEPE: ġimdi bazen Sayın BaĢkan denir, bazen Sayın BaĢkan‟ım denir. Buradaki o anki 

konuĢmanın içeriğine göre. Murat Bey bundan niye alınıyor? Sayın BaĢkan‟ım, iyi mi? Evet Sayın 

BaĢkan‟ım… 

MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ: Peki… 

HÜSNÜ BOZTEPE: ġimdi Ģimdi Meclis‟te de dikkat ederseniz Türkiye Büyük Millet Meclisi‟nde 

“Sayın BaĢkan” diye hitap ediliyor orada. “BaĢkan‟ım” o arada konuĢma ile ilgili ya da o cümlelerle… 

MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ: Zaten bunun önemli olmadığını söyledi Sayın AYDIN yani. Hiç önemli 

değil. 

HÜSNÜ BOZTEPE: ġimdi Odalarla ilgili,  Odalarla ilgili söylemeyecektim. Demin de kendisine 

söyledim Grup BaĢkan Vekiline. Bizim hiçbir BüyükĢehir Belediye BaĢkanımız, “Hamam Böcekleri” 

demedi Odaları için. Türkiye‟deki iĢte mimarlar olsun, çevre ile ilgili olsun, Baro olsun bütün Odalar… 

Odaların hepsine “Hamam Böcekleri” diyen bir sizin BüyükĢehir Belediye BaĢkanınız vardı. Bunu eskiler 

bilir, buradakiler. Kemal Ağabey de hatırlar. Neyse, Ģimdi Odalar… Tabii ki doğruya doğru diyeceğiz. 

Niye yani Odalara düĢman olalım Sayın BaĢkan‟ım? Niye Odalara düĢman olalım? Ne gereği var? ġimdi 

biz burada zaten kapatıyoruz konuları. Biz dedik ki; bizim memurumuz değil kimse ama kendileri öyle 

görüyorsa siz buradaki çalıĢan arkadaĢlarımızı ama biz öyle görmüyoruz. Onlar bizim çalıĢma 

arkadaĢımız olur en çok BüyükĢehir… Benim Ģimdi vallahi ben… Kuruldaki kimseyi tanımıyorum. 

Demin girdim Kuruldakilere baktım baktım üç dört tanesi Belediye Personeli yani. ĠĢte BüyükĢehiri var 

bilmem Ģu var bu var. ArkadaĢlar orada bunlara karĢı çıkabilirler ki o konuyu da kapattık zaten. O konuyu 

zaten kapattık. Yani gerçekten de yutkunarak konuĢuyorum bazen kırıcı olmamaya çalıĢıyorum. Hepinizi 

sevgiyle selamlıyorum… 

MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ: TeĢekkür ederim.  
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HÜSNÜ BOZTEPE: Ama gerçekten de Murat Bey… 

MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ: TeĢekkür ederim.  

HÜSNÜ BOZTEPE: Bazen çok güzel baĢlıyor sonra koyuveriyor gidiyor yani… 

MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ: TeĢekkür ederim.  

HÜSNÜ BOZTEPE: Evet, teĢekkür ederim. (2 dakika 2 saniye) 

MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ: Değerli ArkadaĢlar… (Salondan ses kayıtlarında 

anlaĢılamayan/ayrıĢtırılamayan sesler ve sözler.)  Bitireceğim arkadaĢlar bitireceğim… Bir tek Yusuf 

Bey söz istedi. Yusuf Bey‟e vereceğim, bitireceğim. Son sözü Yusuf Bey‟e vereceğim. Yusuf Beyciğim… 

(Salondan ses kayıtlarında anlaĢılamayan/ayrıĢtırılamayan sesler ve sözler.) Sonra kapatacağım.  

SALONDAN: Yok yok Menemen‟e doğru. 

MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ: Tamam buyurun.  

YUSUF DEMĠRCĠOĞLU: Sayın BaĢkan, Değerli Belediye Meclis Üyeleri zor günlerden geçiyoruz. 

Ülkece birlik ve beraberliğe en çok ihtiyacımız olduğu anları yaĢıyoruz. Biz de biraz önce Burçin 

Hanım‟ın da bahsettiği gibi iki gün boyunca Meclis‟te, Meclis Gündemi‟nin dıĢında, görevlerimizin 

dıĢında ekstra konulara girmeden herhangi bir tartıĢmaya mahal vermeden Meclis‟i kapatma niyetiyle 

geldik. Grupta da bu kararı aldık. Biraz önce ġerif Ağabey bize atıfta bulundu. “AK Partili Belediye 

Meclis Üyeleri konuĢtu. Bizde de çok konuĢacak Ģey var.” dedi. Biz daha bir Ģey konuĢmadık. Gündem 

DıĢında bizden önceki Hatiplerin, Murat Bey‟in konuĢmasından önce herhangi bir dâhli olmadı. Hatta 

dün Ġttifak ortağımız Grup BaĢkan Vekilimiz Milliyetçi Hareket Partisi Grup BaĢkan Vekilimizin, “Tunç 

BaĢkan‟ın da uyardığı noktada ona bile atıfta bulunarak hani bir taziyeyle konuyu kapatalım. Bu konular 

bugün konuĢulmaz” diye kendi içimizde birbirimizle istiĢareler ettik. ġimdi Murat Bey, ben daha önceki 

konuĢmamda da söylemiĢtim ve bu Yüce Meclis‟ten de özür dilemiĢtim. DemiĢtim ki; “Murat Bey‟in 

Cumhuriyet Halk Partisi BaĢkan Vekilinin herhangi bir söylemine karĢı bir daha bu hataya 

düĢmeyeceğim.” dedim. Son konuĢmayı verdiğiniz için de ekstra hassasiyetli davranmaya çalıĢıyorum. 

Biraz önce tekrar Burçin Hanım söyledi. Soyadından dolayı bile anlık refleksle yaptığımız tebessümün 

bile nerelere getirilebildiği siyasi sorumluluğumuzun çok fazlasıyla farkındayız. ġimdi Murat Bey; “Sizin 

memurunuz, sizsin memurunuz” dediği için… Yahu siz bizden kurtulun artık. Bakın, biz bir ve beraber 

olalım diye uğraĢıyoruz. Biraz önce Tunç BaĢkan‟a “BaĢkan‟ım” demediğiniz diye atıfta bulundunuz. 

“Tunç BaĢkan‟ım” dedik “BaĢkan‟ım” dedik birçok örneği arĢivlerde gizli.  

MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ: Açık.  

YUSUF DEMĠRCĠOĞLU: Elinizde arĢivler var açıp bakarsınız.  

MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ: Açık.  

YUSUF DEMĠRCĠOĞLU: Yani bu memleketin seçilmiĢ Belediye BaĢkanına “BaĢkan‟ım” da “Tunç 

BaĢkan” da derken “Sayın BaĢkan” da derken nezaketsiz herhangi bir duruma düĢmedik. Ama bu 

Meclis‟te çok ciddi bir oyla seçilmiĢ Sayın CumhurbaĢkanına “Benim CumhurbaĢkanım değil.” dedi 

Murat Bey. Biz bu günleri de hatırlıyoruz. “Senin CumhurbaĢkanın” dedi. Biz bundan rahatsızız. Bizim 

de konuĢacak çok Ģeyimiz var. Yani biraz önce söyledik. Ġstediği eleĢtiriyi yapsın hiç problem yok. Bizim 

de verecek cevaplarımız çok. Ancak bugün günü değil. Bir ve beraber olmaya ihtiyacımız var. Bu yaraları 

hep beraber saracağız. Nasıl II. Dünya SavaĢı vesaire… 

MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ: Peki.  

YUSUF DEMĠRCĠOĞLU: Bütün süreçlerde Türk‟ü Kürt‟ü Çerkez‟i Alevi‟si hep beraber bu süreçler 

atlattıysak bugün de tüm siyasi görüĢ farklılıklarımıza rağmen hep beraber hep beraber… (Salondan ses 

kayıtlarında anlaĢılamayan/ayrıĢtırılamayan sesler ve sözler.)  
MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ: Evet... 

YUSUF DEMĠRCĠOĞLU: Bu süreçleri atlatacağız. (Salondan ses kayıtlarında 

anlaĢılamayan/ayrıĢtırılamayan sesler ve sözler.)   
MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ: TeĢekkür ederiz.  

YUSUF DEMĠRCĠOĞLU: Ġzel‟ciğim sana da cevap veririm de gerek yok kardeĢim.  

MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ: Yusuf Bey tamam.  

YUSUF DEMĠRCĠOĞLU: Sayın BaĢkan‟ım, topluyorum.  

MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ: Toplayın lütfen, toplayın lütfen.  

YUSUF DEMĠRCĠOĞLU: Bakın ben Ģunu ifade etmek istiyorum, Ģunu ifade etmek istiyorum. Kim ki 

hasbelkader imkânı var ve buradan deprem anında gitti ve orada bir tane taĢı dahi kaldırdıysa ne faydası 

dokunduysa… 
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MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ: Evet.   

YUSUF DEMĠRCĠOĞLU: Herkesten Allah razı olsun. Sayın Tunç BaĢkan‟ımız dün bir sunum yaptı. 

BüyükĢehir Belediyesi olarak bizim yaptıklarımız… Bugün Hilton‟u da açmıĢız, Allah razı olsun. 

MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ: Eyvallah. 

YUSUF DEMĠRCĠOĞLU: Ne yapsak az. Bugün bunları yapmamız lazım siyaseti sonra yaparız.  

MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ: Eyvallah. 

YUSUF DEMĠRCĠOĞLU: Biz de yaparız. O yüzden… 

MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ: Eyvallah. (Salondan ses kayıtlarında 

anlaĢılamayan/ayrıĢtırılamayan sesler ve sözler.) 
YUSUF DEMĠRCĠOĞLU: Ġzel‟ciğim boĢuna damarıma basma, acımızı… 

MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ: Yusuf Bey… 

MURAT AYDIN: Ġzel‟ciğim niye diyorsun?  

YUSUF DEMĠRCĠOĞLU: Ġzel Hanım ben öyle hitap ediyorum Murat Bey. Nasıl siz ya… 

MURAT AYDIN: Ġzel‟ciğim nedir ya? 

YUSUF DEMĠRCĠOĞLU: Benim arkadaĢım, meslek arkadaĢım. Çok özür diliyorum Ġzel Hanım. Murat 

Bey… 

MURAT AYDIN: Burada Meclisteyiz. 

YUSUF DEMĠRCĠOĞLU: Murat Bey düzeltti evet Meclisteyiz. Çok özür diliyorum. Biz Murat Bey‟le 

aynı dönemde seçilmemiĢiz. Ben de Meclis Üyeliğinin gerekliliklerini bilmiyorum. Murat Bey söylediği 

için söylüyorum. Benim herhangi bir Hâkimle herhangi bir problemim yok çok Ģükür. 

MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ: Peki.  

YUSUF DEMĠRCĠOĞLU: Mahkemelerle de alakalı… 

MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ: Peki.  

YUSUF DEMĠRCĠOĞLU: Bir iĢim yok ama Murat Bey‟in nedense benimle ve benim olmamla… 

Olmam dâhi rahatsız ediyor.  

MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ: Peki.  

YUSUF DEMĠRCĠOĞLU: Bir problemi var. Lütfen boĢuna bu problemi uzatmasın. Acımızı yaĢayalım. 

(3 dakika 54 saniye) 
MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ: Peki, teĢekkür ediyorum. 

 

VII. TOPLANTI GÜN VE SAATĠNĠN TESPĠTĠ VE KAPANIġ 

MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ: Değerli ArkadaĢlar, bir sonraki Meclis toplantımız 13 Mart 2023 

Pazartesi günü saat:18.00‟da bu salonda toplanacaktır. TeĢekkür ederim. Oturumu kapatıyorum.  
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